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O zákone zákonov
Je pravda, že štátne sviatky vníma verejnosť 

skôr ako deň voľna, možno aj ako dedičstvo zvyku 
spred 20 rokov. Je tiež pravda, že v úcte, prejavoch 
a primeranej mediálnej a spoločenskej pozornosti 
k pamätným dňom historických míľnikov na ceste 
k našej národnej slobode, suverenite, nezávis-
losti a vlastnej štátnosti zaostávame za ostatnými 
vyspelými národmi. Deň Ústavy SR by mal byť 
sviatkom všetkých občanov, pretože 1. septembra 
1992 na 5. schôdzi SNR zákonodarcovia prijali 
najvyšší zákon nezávislého a suverénneho štátu, 
čiže akýsi rodný list slovenskej štátnosti. Okrem 
iného máme právo používať pas Slovenskej re-
publiky. Našťastie sa hlavné štátne sviatky spá-
jajú aj s aktivitami, ktoré majú konkrétny symbol 
a význam. 

Napríklad k vyhláseniu zvrchovanosti patria 
vatry a ku Dňu ústavy sadenie líp. Aj v Rači sme 
túto tradíciu začali už pri 1.výročí a odvtedy každý 
rok v Parku J.M. Hurbana pribudne jedna nová 
zasadená lipa, ktorá je aj symbolom vzájomnosti 
Slovanov. Lipa je aj stromom lásky a zmiere-
nia, ktoré potrebuje každá spoločnosť. Sadením 
lipiek vysielame posolstvo, že chceme upevniť 
medziľudské vzťahy a chrániť mier. Strom symbo-
lizuje ochranu a ústava je nástrojom pre garanciu 
demokracie, zákonnosti, slobôd a práv občanov, 
ale aj politického a názorového pluralizmu. Treba 
zdôrazniť, že najvyšší zákon zákonov je aj garan-
ciou územnej celistvosti republiky, nedeliteľnosti 
jej územia a ústavného poriadku. Aj naša ústava 
zakladá trojdelenie moci a nezávislosť súdov. 

Nemusíme vždy so všetkým súhlasiť, ale základ-
ný rešpekt a primárnu úctu si naša ústava zaslúži. 
Nie sú to len „hlavy a odseky“, je to aj pream-
bula a naša štátotvorná identita, že sme schopní si 
riadiť veci verejné a štátne sami, že Slováci spolu 
s ostatnými tu žijúcimi ľuďmi sú vyspelý a kultúrny 
národ. Touto cestou chcem pozvať občanov nielen 
do Parku J.M. Hurbana na akt sadenia lipky, 
ale aj do Národnej rady SR, kde od 9:00 bude 
1.septembra deň otvorených dverí a verím, že aj 
otvorených odpovedí poslancov na vaše otázky. 

 Rafael Rafaj
 zástupca starostu a poslanec NR SR

Pri príležitosti Dňa ústavy 
vás pozývame 1.9. o 17,00 h 

do Parku J. M.Hurbana. 
Okrem sadenia lipky na vás čaká 

aj DH Vištučanka.

Sťahovanie do zrekonštruovaných priestorov Obecného domu na Alstrovej č. 249 je skončené. 
Má tu sídlo starosta Rače, hovorca, útvar architekta a stavebný úrad. Oddelenie pre veci sociálne, 
kultúru a šport spolu s Oddelením vnútornej správy sú v budove na Kubačovej ul. 21. Úradné hodi-
ny pre verejnosť zostali nezmenené. Nové telefónne čísla nájdete na www.raca.sk a na strane 2.

Pripomenúť si sto rokov 
od narodenia, nie je dnes 

celkom bežné. V našej mest-
skej časti sa tak stalo v tomto 
roku už po druhýkrát. Pani 
Emília Ondrušová si toto 
výnimočné výročie oslávila 
najmä v kruhu vlastnej rodiny, 
ale aj hostí, ktorí nezabudli, 
presne 27. júla. Aj keď sa na-
rodila v niekdajších Veľkých 
Stankovciach, prevažnú časť 
života prežila v Krasňanoch. 

„Boh dal našej mamke dlhý 
život a ona si ho aj poctivo odžila 
a odrobila.“ Začala svoje krátke 
rozprávanie jej dcéra Viktória. 
„Odkedy som ju pozorne vníma-
la, vždy som ju videla niečo robiť, 

prevládali domáce práce, 
no vynikala vo varení 
a pečení. Ale vari najviac 
si zakladala na svojom 
zamestnaní, ktoré – a to 
platí absolútne – bolo 
pre ňu poslaním a po-
volaním. Ako zdravotná 
setra si v bielom odkrú-
tila celý aktívny život 
a čo je pozoruhodné, 
za 65 rokov tejto služby 
nevynechala ani jeden 
deň v práci a ani raz 
neprišla neskoro. Bola to 
jednoducho pre všetkých 
sestrička Milka.“

V deň jej sviatku ju 
v špecializovanom zariadení 
Liečebne sv. Františka navštívil aj 
starosta Rače Ján Zvonár a pred-
nostka miestneho úradu Dagmar 
Kramplová. V ten deň patrili 
skutočne k jej prvým gratulan-
tom a nechýbala okrem milých 
slov a želaní neodmysliteľná 
kytica kvetov, darčekový kôš 
a finančný dar. Starosta 
sa zaujímal o jej zdra-
votný stav a celkovú 
starostlivosť o starých 
spoluobčanov, ktorých 
občas treba dostať do 
lepšej kondície a po-
hody. Ako sa sám 
vyjadril, bodaj by 

návštev u takýchto výnimočných 
storočných ľudí bolo čo najviac. 

Popoludnie toho dňa už 
patrilo stretnutiu a gratu-
láciám od rodiny, príbuzných 
a samozrejme aj starostlivého 
personálu liečebne. Sto rokov 
v živote človeka na pozem-
skej púti je úctyhodný výkon 
a aj dnes, keď sily ubúdajú, 
„sestrička Milka“ by si želala 
spokojnosť svojich blízkych 
a aby sa jej prinavrátila sila do 
rúk. Kiež by.

„A ešte vám musím odkázať 
– dodáva pani Viktória – 
mamka ďakuje, pánu staros-
tovi Zvonárovi za návštevu, 
ktorá ju veľmi prekvapila 
a potešila a tiež celému per-
sonálu liečebne za príkladnú 
starostlivosť.“

 S radosťou tlmočíme a už 
teraz budeme v Rači čakať na 
ďalšiu správu o najbližšom 
storočnom oslávencovi.

  (maek)

Storočnica v kruhu blízkych

A je to tu. Po dvoch me-
siacoch oddychu sa deti opäť 
vracajú do škôl. Takmer 
na každej, v Rači, ich čaká 
príjemné prekvapenie. Prázd-
niny pre zriaďovateľov totiž 
vôbec neboli obdobím poko-
ja. Potvrdila mi to vedúca 
Školského úradu PaedDr. 
Ivana Vargová.

- Na všetkých račianskych 
školách naozaj bolo rušno - čistilo 
sa, maľovalo, upratovalo, ale 

i búralo. Chceli sme tento čas 
využiť na to, aby sme pri revita-
lizácii týchto starých budov uro-
bili čo najviac. Mestská časť ich 
v tomto volebnom období zdedila 
v dosť kritickom stave, pretože do 
budov sa už roky neinvestovalo. 
A určite aj mnohí pedagógovia 
potvrdia, že v posledných dvoch 
rokoch sa veľa zmenilo. 
g Konkretizujme, čo majú 
v septembri na školách nové 
z tohto pohľadu?

- Napríklad na MŠ Gelnická 
opravili strechu, ešte dokončujú 
bleskozvod. Dôležitá je aj výmena 
okien na všetkých školách, ktorá 
bude stáť MČ približne 40 000 €/ 
1,2 mil. Sk. MŠ Cyprichova je na 
tom najlepšie, už ich bude mať 
(aj vďaka sponzorskému daru  
9 958 €/300 tis. Sk od starostu) do-
hotovenú komplet, časť okien sme 
vymenili na Tbiliskej a na Šajbách. 
Zároveň sme odstraňovali havarij-

Dôležitý je hlad po učení

(pokračovanie na str. 3)



2 8/09Račiansky výber

Rokovanie otvoril a viedol doc. MUDr. 
Ján Zvonár, CSc., starosta Mestskej 
časti Bratislava - Rača

u MZ Bratislava - Rača 
- schválilo
Program zasadnutia, členov návrhovej 
komisie: Ing. Milan Jurečka, Fedor 
Čerňan, Cyril Sekerka, overovateľov 
zápisnice uznesení: MUDr. Jana 
Radošinská, Eva Červenková

u MZ Bratislava - Rača 
- vzalo na vedomie
Správu o spôsobe plnenia uznesení 
Miestneho zastupiteľstva Bratislava 
- Rača zo dňa 2. 6. 2009

u MZ Bratislava - Rača 
- schválilo
Návrh na kúpu pozemkov v k.ú. Bra-
tislava Rača parc. č. 4863/29 o výmere 
1 264 m2 zastavané plochy a nádvo-
ria pod objektom Materskej školy Pri 
Šajbách, parc. č. 4863/30 o výmere 105 
m2  ostatné plochy, parc. č. 4863/31 
o výmere 261 m2 ostatné plochy, 
4863/33 o výmere 2649 m2  záhrady, 
4863/32 o výmere 268 m2 záhrady, 
4863/34 o výmere 14 m2  a 4863/35 
záhrady o výmere 18 m2  za cenu stano-
venú likvidátorom Stavoservis š.p. 
v likvidácii, za cenu 49,79 €. Celková 
cena pozemkov je 227 992,43 €
Odpredaj pozemkov v k.ú. Bratis-
lava - Rača, lokalita Stupavská:
   a) parc. č. 2107/18 o výmere 95 m2 

trvalý trávny porast Jiřine Zentk-
ovej, bytom Stupavská č. 33, Brat-
islava, za cenu 6 800,- € v celosti 

   b) parc. č. 2107/17 o výmere 28 m2  
trvalý trávny porast Mgr. Richardovi 
Rischerovi, bytom Družstevná 27, 
Svätý Jur a Ing. Lívii Havranovej, 
bytom Na pasekách 12,  Bratislava, 
za cenu 2 000,- € každý v ½  

u MZ Bratislava - Rača 
- schválilo
1) Zrušenie uznesenia UZN 
358/02/06/09/P
2)  a) predloženie žiadosti o NFP 

v rámci výzvy č. OPB/2009/1.1/03 
za účelom realizácie  p r o j e k t u 
„Revitalizácia ulíc Alstrova, Det-
vianska, Nám. A. Hlinku“, ktorého 
ciele sú v súlade s platným Progra-
mom hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja obce/mesta/BSK  

       b) zabezpečenie realizácie pro-
jektu obcou/mestom/BSK počas 
celej doby jeho realizácie  

       c) financovanie projektu vo výške 
minimálne 10 % z celkových 
oprávnených výdavkov na pro-
jekt stanovený žiadateľom, t.j. vo 
výške 80 000,- € 

u  MZ Bratislava - Rača 
- neschválilo
Urbanisticko – architektonickú 
štúdiu obytného súboru Žitná - Mest-
ská časť Bratislava – Rača ako podklad 
pre zmenu funkcie územného plánu 
hlavného mesta SR Bratislavy, rok 2007

u MZ Bratislava - Rača 
- schválilo
Požiadavku na zmenu funkčného 

využitia pozemkov s parc. č. 2520/1, 
časti parc. č. 2445/2; 2522/1 a 2524/2 
z funkcie záhrady, záhradkárske 
a chatové osady a lokality na málo 
podlažnú bytovú zástavbu (kód funkcie 
102–stabilizované územie) v lokalite 
Popolná v Územnom pláne hlavného 
mesta SR Bratislava, rok 2007 

u MZ Bratislava-Rača 
a) schválilo Návrh VZN č. .../2009 
ktorým sa mení a dopĺňa všeobecne 
záväzné nariadenie č. 3/2008 
o určení pravidiel času predaja 
v obchode a času prevádzky služieb 
na území Mestskej časti Bratislava 
– Rača zo dňa 18.11.2008
b) odporučilo starostovi Mestskej 
časti Bratislava – Rača uložiť MÚ 
Bratislava – Rača zabezpečenie 
prípravy novelizácie VZN č. 3/2008 
   
u Návrh na odpredaj bytov do 
OV podľa Zákona č. 182/93 Z.z. 
v znení neskorších predpisov 
Materiál bol stiahnutý z rokovania 
   
u MZ Bratislava-Rača 
- schválilo
Návrh na schválenie dotácií pre 
školy v zriaďovateľskej pôsobnosti  
Mestskej časti Bratislava – Rača pre 
nasledujúcich žiadateľov :  
1.   MŠ pri ZŠ Hubeného 20 1 000,- €
2.  MŠ Pri Šajbách 14 1 000,- € 
3.  MŠ Plickova 16 1 000,- €
Návrh na poskytnutie dotácie 
v zmysle VZN č. 1/2008 zo dňa 
30.6.2008 pre organizácie posky-
tujúce sociálne služby pôsobiace na 
území MČ Bratislava – Rača: 
a) Slovenský zväz invalidov ZO 
Rača vo výške 600,- € /18.075,- Sk 
b) Základnú organizáciu Sloven-
ského zväzu telesne postihnutých 
ZO Bratislava – Krasňany vo výške 
600,- € /18.075,- Sk
(Konverzný kurz: l EUR = 30,1260 SKK)
   
u MZ Bratislava - Rača 
1) vzalo na vedomie
Informáciu o prevzatom záväzku a o 
pripravovanej dohode o vysporiadaní 
práv a záväzkov Mestskej časti Brat-
islava – Rača MZ Bratislava – Rača 
2) uložilo Miestnemu úradu Mestskej 
časti Bratislava – Rača zahrnúť závä-
zok do najbližšej úpravy rozpočtu
   
u MZ Bratislava-Rača 
- schválilo
Plán kontrolnej činnosti miestneho 
kontrolóra na II. polrok 2009

u Interpelácie
Mgr. Pilinský - požiadal o in-
formáciu, či Mestská časť požiadala 
o delimitácia majetku od Magistrá-
tu – (interpeloval starostu) na ústnu 
interpeláciu odpovedal starosta
I. Janečka - žiadal možnosť pre-
verenia informácie, že namiesto 
Radničného nám. je v pláne výstav-
ba obchodného domu Lidl – (inter-
peloval starostu) na ústnu interpe-
láciu odpovedal starosta
PaedDr. Bratina - požiadal o vys-
vetlenie, v akom štádiu je územný 
plán zóny/Hagarova ul. - (inter-

peloval starostu) na ústnu interpe-
láciu odpovedal starosta
C. Sekerka - informácia o zámere 
účelového prevádzkového využitia 
objektu bývalého Stavebného učilišťa 
- (interpeloval starostu) na ústnu in-
terpeláciu odpovedal starosta 
C. Sekerka - orezanie konárov stro-
mov pri dome Dopravná č. 31 a 33 
– (interpeloval starostu) (písomná 
interpelácia )
C. Sekerka - žiadosť o informáciu 
o prebiehajúcom rokovaní medzi 
Slovenskou poštou a MČ Bratis-
lava – Rača o predĺžení otváracích 
hodín – (interpeloval prednostku)   
(písomná interpelácia )  
 C. Sekerka - žiadosť o informáciu 
začatia realizácie „Rekonštrukcie 
tenisovej steny“ v športovom areáli 
Sklabinská – (interpeloval starostu)    
(písomná interpelácia )
C. Sekerka – umiestnenie a zabudo-
vanie dopravnej značky „Zákaz vjazdu 
nákladných vozidiel – okrem do-
pravnej obsluhy“ na parkovisku  oproti 
bývalých potravín – (interpeloval sta-
rostu)    (písomná interpelácia)
C. Sekerka - preverenie vybavo-
vania predĺženia autobusovej linky 
č. 54 ku Kauflandu – (interpeloval 
starostu) (písomná interpelácia)
C. Sekerka - zriadenie nového banko-
matu na Dopravnej ul. – (interpeloval 
starostu)    (písomná interpelácia)
Mgr. Pilinský - možnosť vyhláse-
nia stavebnej uzávery pre niektoré 
časti v  Krasňanoch – (ústna inter-
pelácia) (písomnú odpoveď zašle 
Ing.arch.Virsíková)

u Rôzne
P. Mórik - informoval o vzniknutej 
problematike súvisiacej s budúcou 
činnosťou  FK Rača a požiadal, aby 
do problematiky vstúpila mestská 
časť a hľadala možnosti na riešenie 
financovania FK.
MZ Bratislava-Rača - poverilo 
starostu Mestskej časti Bratislava 
– Rača začať rokovanie o ďalšej  
existencii FK Rača po predložení 
vecnej a finančnej analýzy  a kon-
cepcie rozvoja činnosti FK Rača
P. Janečka - požiadal starostu o in-
formáciu, ako pokračujú práce na 
rekonštrukcii Nemeckého kultúrneho 
domu, dôvod povolenia stavby „Zrkad-
liská“ a nesúhlas s plánovanou výstavbou 
Žitná ul. - odpovedal starosta
Ing. Házy - požiadal preveriť: 
stav sťažnosti p. Pelana, osadenie 
stĺpikov na chodníkoch Černockého, 
možnosť orezania suchých stromov 
a konárov v Krasňanoch 
Mgr. Pilinský - požiadal o možnosť 
predložiť na rokovanie Miestneho 
zastupiteľstva materiál o možnostiach 
stavebnej uzávery do spracovania územ-
ného plánu zóny pre lokalitu Krasňany  
P. Jaďuď - podal informáciu o nových 
skutočnostiach, týkajúcich sa sporu 
s Račianskou teplárenskou a poukázal 
na možnosť neplatnosti zmluvy

u Záver
Starosta Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc. 
poďakoval prítomným za účasť na 
zasadnutí miestneho zastupiteľstva.

MZ Bratislava – Rača zo dňa 07. 07. 2009, uznesenie č. 362 – 375

Uznesenia z 20. rokovania

Nové telefónne čísla MÚ Rača
Obecný dom, Alstrova 249
Sekretariát starostu  49200511, 49200512
Hovorca 49200513
Vedúci stavebného úradu 49200520
Architekt mestskej časti 49200530

Miestny úrad, pracovisko Kubačova 21
Ved. Odd. vnútornej správy 49112462
Ved. Odd. sociálneho, kult. a športu 49112471

V Nemeckom kultúrnom 
dome je rušno

Na júlovom zasadnutí MZ vystúpil v rôznom 
aj poslanec Janečka. Uviedol, že mnoho Račanov 
sa pýta, ako napredujú práce v Nemeckom 
kultúrnom dome (NKD). Starosta mestskej časti 
Ján Zvonár viackrát upozorňoval na to, že táto 
rekonštrukcia svojím rozsahom nemá v Rači ob-
dobu, a preto jej osobne venuje pozornosť. Svedčí 
o tom aj pohotová odpoveď na položenú otázku, 
ktorú nám starosta okamžite a ochotne poskytol. 
„Momentálne sú už ukončené búracie práce, vybúrala 
sa i stará technológia kotolne, strojovne. Staré rozvody 
kúrenia, plynu, elektro sú odstránené. Je ukončená 
hrubá stavba prístavby zázemia vinárne. Najbližšie na 
NKD robotníkov čaká otĺkanie omietok, odstránenie 
časti priečok, na 1. a 2. poschodí odstránenie starých 
izolácií. Na druhom poschodí je už zrealizované  
spriahnutie poškodených drevených trámov stropnej 
konštrukcie oceľovými nosníkmi. Ukončená je výme-
na poškodených častí krovu, hlavne úžľabia. Práce na 
celom objekte, momentálne výmena krytiny a latova-
nia strechy, inštalácia elektro rozvodov, ústredného 
kúrenia a zdravotechniky, napredujú. Okná sú už vy-
menené na viacúčelovej sále, postupne ich vymieňame 
na celom objekte. Rozbehli sa aj práce na zateplení.  
Môžem konštatovať, že rekonštrukcia prebieha podľa 
plánu.“ (oja)

Už má aj označenie
Mestské zastupiteľstvo 

Bratislava na svojom novem-
brovom zasadnutí rozhodlo 
o niektorých nových pomeno-
vaniach ulíc a priestranstiev 
v Bratislave. V Mestskej časti 
Bratislava-Rača platí od 15. 
decembra 2008, že  priestran-

stvo na rohu ulíc Púchovská – Detvianska má oficiálne 
pomenovanie Park Jozefa Miloslava Hurbana.  Vždy 
chvíľu trvá, kým sa akákoľvek zmena dostane do 
života a tak tomu bolo aj v tomto prípade. Dnes ale nič 
nebráni tomu, aby sme si zvykli – veď  toto priestran-
stvo je už aj riadne označené informačnou tabuľou.

Fond Nemecký kultúrny dom
Pre tento fond je založený samostatný účet vedený vo 

Všeobecnej úverovej banke, č. účtu 2317028254/0200. 
Finančné prostriedky možno do fondu vložiť ban-
kovým prevodným príkazom, tiež platbou poštovou 
poukážkou, prípadne účelovým zložením hotovosti do 
pokladne MČ, ktorá zabezpečí ich vklad na k tomu zria-
dený účet. Všetky finančné vklady vám budú potvrdené 
bankovým výpisom s menom, priezviskom, resp. náz-
vom vkladateľa, výškou vloženej sumy a dátumom 
vloženia. Ak táto myšlienka oslovila aj Vás a máte chuť 
a možnosť poskytnúť akýkoľvek  príspevok, určite tak 
pomôžete dobrej veci. 

Pamätník 
Andreja Hlinku



né stavy po prasknutom vodovodnom potrubí na MŠ 
Tbiliská, na Gelnickej bola realizovaná výmena podláh 
a krytiny, skultivovali sme priestory ako také, v školách 
sme vymaľovali kuchyne. Dôležité je aj znižovanie 
prevádzkových nákladov, a tak okrem výmeny okien 
sme uskutočnili vyregulovanie ventilov a zmiešavacích 
batérií na Tbiliskej. Havárie – „letné“ stáli MÚ okolo  
9 800 €/295 000 Sk, predpokladáme, že investície na re-
vitalizáciu škôl budú okolo 35 000 €/1,0 mil. Sk.
g Zrejme nie je jednoduché v čase krízy nájsť pe-
niaze na všetko, čo školy potrebujú.

- Dôležitý je záujem predstaviteľov Mestskej časti, 
ktorý je nepochybný. Aj nedávno získali školy dotácie 
na konkrétne projekty - v niektorých školách sa to pre-
javilo na rekonštrukcii kuchyne, na Hubeného na dobu-
dovaní telocvične, ďalšie finančné zdroje by mali do škôl 
prísť v rámci rôznych projektov, ktoré pripravili za našej 
pomoci riaditelia na základe možností, ktoré posky-
tuje ministerstvo, či iné organizácie. Tohto roku sme do 
račianskych škôl takto získali 23 000,00 €/692 898 Sk, čo 
by sa malo prejaviť na Cyprichovej, Plickovej, Tbiliskej, 
či na Šajbách.

MČ riešila aj problém, ktorý sa vyskytol vlani - ne-
dostatok miest v materských školách a preto investovala 
do rozšírenia kapacít na MŠ Hubeného o jednu triedu, 
čo isto ocenia najmä rodičia neprijatých detí.
g Tento školský rok by mal byť iný aj v spôsobe 
chápania poslania výučby na školách. V niektorých 
prišlo aj k personálnym zmenám.

- V máji sa uskutočnili výberové konania na funkcie 
riaditeľov ZŠ a MŠ, tak ako to stanovuje zákon vždy 
po päťročnom období ich pôsobenia. Mohol sa do 
nich prihlásiť každý uchádzač, ktorý chcel ponúknuť 
realizovanie základnej vízie smerovania školstva, 
kedy je prvoradé vybudovať otvorenú školu, kde by 
nebolo primárne len memorovanie, ale vzbudzovanie 
hladu po učení, nových vedomostiach a to v súčinnosti 
s verejnosťou, rodičmi. Veľmi dôležité je, aby pe-
dagógovia spolupracovali v rámci vyučovacieho pro-
cesu so všetkým, čo majú k dispozícii a dotkli sa každej 
oblasti - či poznávacej, sociálnej, intelektuálnej, pod-
porovali deti  aj v mimovzdelávacej činnosti tak, aby 
sa cítili aj popoludní v škole dobre a plnohodnotne sa  
osobnostne rozvíjali. Nejde len o to, aby deti boli 
múdre, ale aby aj pochopili hodnotový rebríček. Po 
výberových konaniach prišlo k zmene dvoch riaditeľov, 
na ZŠ s MŠ Hubeného sa stala riaditeľkou Mgr. Tatiana 
Kizivatová a na ZŠ Tbiliská Mgr. Ľuboslava Vasilová.

g Rozmeniť na drobné 
takéto ciele zrejme nie 
je jednoduché a ešte 
ťažšie je konkretizovať. 
Zrejme je veľmi dôležité 
hľadať aj možnosti 
rôznych spoluprác nielen pri zabezpečení výučby, 
ale i pri získavaní finančných zdrojov.

- Napríklad na ZŠ Tbiliská v snahe vybudovať ot-
vorenú školu sa okrem iného chcú zamerať na prírodné 
vedy, regionálnu výchovu, výučbu cudzích jazykov od 
1. ročníka, ale i na integráciu detí s poruchami učenia, 
chcú rozšíriť možnosti multimediálneho vzdelávania 
v multimediálnej knižnici, spolupracovať s rôznymi 
občianskymi združeniami a vybudovať školské stredis-
ko záujmovej činnosti.

Na ZŠ s MŠ Hubeného chcú zaviesť výučbu jed-
ného cudzieho jazyka už v MŠ a od 1. ročníka ZŠ, 
druhého cudzieho jazyka od 6. ročníka, chcú venovať 
pozornosť aj webovej stránke a jej pravidelnej ak-
tualizácii, zaviesť „obchádzkový“ deň v triedach, 
ale i podporovať už existujúce projekty ako Infovek, 
Sokrates a iné.
g Materské školy sú v tomto roku už zaradené 

do systému škôl a už vlani sa pripravovali na 
zmenu chápania ich poslania. Ako sa to prejavilo 
v ich víziách?

- Veľmi v skratke. Na MŠ Cyprichova sa napríklad 
budú snažiť, aby deti boli  gramotné v informačno-
komunikačných technológiách a už sa začali vzdelávať 
v rámci programu IBM ktorý podporuje osobnos-
tný rozvoj dieťaťa v predškolskom veku, venujú sa 
ochrane životného prostredia, do ktorého chcú zapojiť 
aj rodičov. Pre MŠ Tbiliská  bude rozhodujúce motto 
- spokojné dieťa v podnetnom a pokojnom prostredí, 
dieťa poznáva a objavuje svet. V MŠ Barónka už 
začali s revitalizáciou školského dvora, plánujú opravu 
pieskovísk, v spolupráci s rodičmi chcú pracovať na 
zvýšenej ochote počúvať sa vzájomne. MŠ Pri Šajbách 
budú hľadať alternatívne spôsoby financovania, čo sa 
im už darí, plánujú nahradiť staré zariadenia novými, 
dobudovať školský dvor, dozariaďovať spálne.

Plánov je veľa môžem len sľúbiť, že Školský úrad 
sa bude aj v tomto roku snažiť pomáhať tak, aby sa ich 
riaditeľom podarilo splniť.

A ešte pripomeniem, že sa nám podarilo zabezpečiť 
pre deti z Rendezu i ostatné, školský autobus, ktorý 
začal premávať na konci júna. Nebola to fatamorgána, 
bude premávať aj v tomto školskom roku.  

 Oľga Janíková

Rača sa po premenovaní námes-
tia po Andrejovi Hlinkovi dočká aj 
sochy otca národa. Slávnostný akt 
s kultúrnym programom sa uskutoční 
v utorok 22. septembra o 18.00 h pri 
kruhovom objazde na Nám. A. Hlinku 
za účasti významných hostí.

Odhalenie busty sa viaže k 70. výročiu 
úmrtia Hlinku. Práve v roku 2008 Miest-
ne zastupiteľstvo schválilo osadenie 
busty. Významný je aj kultúrotvorný 
zámer, ktorý sa miestne viaže na jediné 
námestie v hlavnom meste pomenova-
nom po kňazovi, politikovi, poslancovi, 
publicistovi, vydavateľovi, organizáto-

rovi spolkov a vedúcej osob-
nosti národného emancipačného 
hnutia. Veď aj NR SR nakoniec 
ocenila Hlinku prijatím tzv. zá-
sluhového zákona. 

V spoločenskej histórii Rače 
rozhodnutie tiež súvisí s návštevami A. 
Hlinku na račianskej fare. Pamätníci 
spomínajú aj na plamenný prejav Hlinku 
k Račanom. Ako vicestarosta som rád, 
že konečne dvadsať rokov po nežnej 
revolúcii pribudne v Rači prvá socha 
ako prejav hrdosti, identity, historického 
vedomia a kultúrneho cítenia Račanov. 

Hlinka principiálne presadzoval 
národné, politické, jazykové a štátotvorné 
požiadavky Slovákov nielen v Uhorsku, 
ale aj za prvej ČSR, preto mal aj veľa ne-
prajníkov. Svet sa o slovenskom martýrovi 
dozvedel najmä po Černovskej masakre.

A teraz niečo o samotnom pamät-

níku. Lokalizačne ide o využitie plochy 
kruhového objazdu na Námestí Andreja 
Hlinku. Navrhnuté riešenie podpo-
ruje dominantnosť a zvyšuje aj funkčné 
využitie panorámy a kompozície priestoru, 
ktorý čaká ďalšia revitalizácia. Kompozí-
cia umožňuje objekt vnímať zo všetkých 
strán. Tvorcom busty je akademický archi-
tekt Peter Nižňanský, absolvent Akadémie 
výtvarných umení v Prahe a autorom archi-
tektonického riešenia objektu je Ing. arch. 
Jaroslav Procházka. Umelecky stvárnená 
podobizeň busty zachytáva výraz osob-
nosti Hlinku v období, kedy sa významnou 
mierou zasadil o dejinnú zvrchovanosť 
a identitu slovenského národa. Podstavec 
busty symbolizuje charakteristické zna-
kotvorné prvky – trojvršie a dvojkríž. 
V podstavci vidieť trojvršie a pilóny, 
ktoré tvoria druhý plán, vytvárajú priesto-
rové zobrazenie štylizovaného dvojkríža, 

pričom zároveň druhoplánové pilóny tvo-
ria základ pre osadenie popisnej pamätnej 
tabule. Celková kompozícia umožňuje 
objekt vnímať zo všetkých strán. Výtvarné 
riešenie pamätníka vychádza z princípu 
celostného kruhu. Výtvarným zámerom 
podstavca a busty ako celku je umelecké 
stvárnenie osobnosti Andreja Hlinku ako 
súčasť základov zvrchovaného Slovenska 
s akcentom na historické a lokálne pre-
pojenie na dejiny Rače. 

Hlavným ideovým zámerom bolo rea- 
lizáciou pamätníka vytvoriť kultúrny 
stánok v historickej zóne našej mestskej 
časti, prispieť k miestnym i celonárodným 
kultúrnym tradíciám a vzdať úctu jednej 
z najvýznamnejších osobností dejín Slo-
venska. Nech nám dielo prinesie radosť 
a kultúrne povznesenie Rače. Verím, že sa 
stretneme na slávnostnom odhalení.  

 Rafael Rafaj, zástupca starostu 

Dôležitý je hlad po učení

Od 2. septembra 2009 bude opäť v prevádzke 
Školský autobus č. 14 Východné - ZŠ Hubeného a späť
Ráno:
trasa:  Na pasekách - Dopravná 
- Pri šajbách - Koľajná - Stolárska 
- Žitná - Detvianska - Alstrova - 
Barónka - Kubačova - Kadnárova 
- Černockého (ZŠ Hubeného)

Poobede:
trasa: Černockého (ZŠ Hubeného) - Kadnáro-
va - Kubačova - Barónka - Alstrova - Detvianska 
- Trávna - Koľajná - Pri šajbách - Dopravná - Na 
pasekách

zastávka odchod
Na pasekách 7:28
Východné 7:29
Lokomotívne  depo I. 7:30
Sklabinská 7:31
Pri šajbách 7:32
Pastierska 7:33
Stolárska 7:34
Barónka 7:37
Vinárske závody 7:38
ZŠ Hubeného         príchod 7:40

zastávka odchod
ZŠ Hubeného 13:10 14:10 15:20
Vinárske závody 13:12 14:12 15:22
Barónka 13:13 14:13 15:23
Ihrisková 13:16 14:16 15:26
Pastierska 13:17 14:17 15:27
Pri šajbách 13:18 14:18 15:28
Sklabinská 13:19 14:19 15:29
Lokomotívne depo I. 13:20 14:20 15:30
Východné 13:21 14:21 15:31
Na pasekách          príchod 13:22 14:22 15:32
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Pamätník 
Andreja Hlinku
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Je to tak. Chcú nás pod 
Olympom, neďaleko 
Solúnu, lebo práve 
tam v oblasti Katerini, 
neďaleko turistami 
známej Paralie, nad-
viazala Mestská časť 
- Rača spoluprácu. 
„Tento kraj pripomína Raču,“ povedal 
poslanec MZ Ľubomír Krampl. „Pod 
kopcami pestujú hrozno, spracúvajú 
víno, ale i plodiny typické pre nich - oli- 
vy, ryžu a teraz zasadili kiwi. Úžasný 
je pohľad na more a nad ním čnie hora 
Olymp, so zasneženými vrcholkami. 
Ľudia sú srdeční, milí a chcú sa s nami 
stretávať.“ Možno nie všetci vedia, že  
len prednedávnom sa práve poslanec 
Krampl s hlavným kontrolórom MÚ 
BA- Rača Ing. Vladimírom Medlenom 
vrátili z tejto krajiny, kde sa otvárajú 
možnosti pre spoluprácu Rače a Kateri- 
ni. Ponúkli návrh partnerskej zmluvy. 
„V prvom rade nám išlo o Račanov. 
Ja som už takmer sedem rokov poznal 
prostredie a zisťoval možnosti, ktoré 
by nám mohli ponúknuť. Chceli sme, 
nech spoluprácu pocítia obyvatelia 
Rače aj na vlastnej koži. V praxi by 
to znamenalo výmenu na úrovni škôl, 
zápolenia na športoviskách, ktoré oni 
majú excelentne vybudované, ale i to, 
aby napríklad Račania išli na dovo-
lenku s tým, že by sme vyčlenili isté 
financie z rozpočtu mestskej časti 
na to, aby sme preplatili minimálne 
jednu tretinu z celej ceny. A možno 
žrebovaním, či iným spôsobom by sme 
stanovili, kto si pôjde do tohto prekrás-
neho kúta sveta oddýchnuť,“ zdôraznil 
Krampl. Katerini má naozaj s Račou 
veľa spoločného.  Má približne 30 ti-
síc obyvateľov, krásne parky i sakrálne 
stavby. Napríklad nádherne vyzdobený 
kostol sa nachádza neďaleko, takmer 

na pláži. Zo Sloven-
ska sa  do Katerini dá 
dostať celkom hladko po 
diaľniciach autom, auto-
busom, ale i vlakom, či v 
kombinácii s lietadlom. 
V návrhu zmluvy sa 
okrem iného chceme 

sústrediť na oblasti 
l  kultúry a športu vytváraním po-

moci a  podmienok pri vzájomnej 
výmene a organizovaní kultúrnych 
a  športových aktivít,

l  školstva vytváraním podmienok pre 
vznik partnerskej spolupráce na 
úseku vzdelávania medzi školami 
a ich združeniami,

l  cestovného ruchu vytvorením sys-
tému informácií o produktoch ces-
tovného ruchu, orientovaných na 
miestne historické, vinohradnícke, 
remeselnícke, gastronomické 
a geografické atraktivity ,

l  občianskych  záujmových  združení 
podporovaním vzniku spolupráce  
a ich aktivít,

l  samosprávnych  orgánov miest, 
miestnych úradov vykonávajúcich 
kompetencie miest  a subjektov 
pôsobiacich v oblasti verejne – 
prospešných služieb a činností.

Predpokladáme, že grécki partneri 
príjmu pozvanie na račianske vino-
branie a načaté rozhovory dokončia. 
Takéto cezhraničné spolupráce, ako 
má Rača už s rakúskym Golsom, 
talianskym Privernom, či s pražským 
druhým obvodom, môžu pomôcť 
pritiahnuť aj financie z Európskej 
únie, ktoré poslúžia i rozvoju Rače. 
O tom, že v Grécku spoluprácu chcú, 
svedčí aj fakt, že o návšteve Račanov 
informovalo šesť tamojších denníkov 
a grécka televízia.  Oľga Janíková

Gréci nás chcú
No a zdá sa, že ten obzor nie je až taký vzdialený, veď ak sa 

prejdete okolo obchodného domu Kaufland – rozsiahle staveni-
sko už dáva tušiť poriadnu zmenu tejto lokality. Niekdajšie 
garáže a opravovne bývalého Doprastavu najskôr zmenili 
vlastníka a potom sa to všetko začalo. Po vzore susediaceho 
komplexu tu pribudne ďalšie centrum.

Hovorí Ing. arch. Iveta Virsíková, architektka Mestskej 
časti Bratislava-Rača: 

„Už niekoľko mesiacov sme v kontakte s významným 
zahraničným investorom, ktorý prejavil značný záujem 
vybudovať v tejto lokalite nákupné centrum podobné tým, čo 
už fungujú v zahraničí, ale s prispôsobením sa a zohľadnením 
miestnych daností a požiadaviek.“

Aké bolo stanovisko MČ k takejto ponuke?
„Určite pozitívne, nakoľko stále v Rači pociťujeme absen-

ciu dostatočne kvalitnej širokospektrálnej obchodnej siete, 
aby tunajší ľudia nemuseli za špecifickými nákupmi cestovať 
do vzdialených veľkých nákupných centier. Starosta Rače Ján 
Zvonár absolvoval niekoľko rokovaní s predstaviteľmi inves-
tora a prisľúbil im podporu pri zabezpečovaní výstavby tak, aby 
neboli ohrozené zo strany úradu termíny výstavby a samozrejme 
ten najhlavnejší – termín otvorenia. Tento prístup investor hod-
notil pozitívne a tiež  treba povedať, že aj zahraničná partnerská 
strana  ocenila naše prístupy v riešení obchodnej siete v Rači.“

Vieme už dnes povedať niekoľko údajov o stavbe, aby si 
čitateľ vedel urobiť o nej lepší obraz.

„Lokalita je vedľa Kauflandu, s ktorým bude mať nové 
centrum spoločnú dopravnú infraštruktúru, čo prispeje ku 
kratšiemu času výstavby  a aj úsporám. Celkové náklady na 
výstavbu sú približne 10 mil. €. Celková zastavané plocha je 22 
tisíc m2 a z toho je predajná plocha asi 8 tisíc m2. Dnes je ešte 
ťažko s určitosťou povedať, ktoré predajne a s akým sortimen-
tom si tu nájdu svoje miesto, ale po skúsenostiach z iných miest 
sa uvažuje s drogériou, obuvou, špecializovaným detským sorti-
mentom, textilom pre dospelých, predajňou nábytku, domácich 
zvierat a potrieb pre ne a aj s elektro sortimentom. Pochopiteľne 
po istých skúsenostiach, je predpoklad, že táto lokalita po dobu-
dovaní bude ešte zaujímavejšia pre ľudí z neďalekých obcí.“

Zvyčajne na záver to, čo ľudí zaujíma najviac. Kedy...
„... to je otázka tak trochu mimo mňa, ale na základe 

doterajšieho priebehu prác a podľa prísľubov investora – 
brány centra by sa mali s určitosťou otvoriť pred tohtoročnými 
Vianocami.“

Bez zbytočných rečí, otvorenie tohto nákupného centra 
by bolo v decembri ozaj vhodným a praktickým darčekom 
Račanom, čím by MČ  urobila ďalší krok na ceste k spokojnos-
ti jej obyvateľov. (text a foto: mb)

Na obzore ďalší komplex
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Vážení obyvatelia Rendezu (Východného) 
dovoľte, aby som vás s kolegami poslancami 
Krajčovičovou, Jakabom, Zvonárovou, Novotnou 
poinformoval, ako sme sa od minulého roku až 
doteraz snažili riešiť problematiku vecí verejných 
pre zlepšenie kvality života obyvateľov Rendezu 
(Východného).
1/ prioritou číslo 1 bolo pre nás poslancov pre-
sadenie stavebnej akcie a jej finančné krytie 
cca 5,5 mil. /Sk/ - Kompletná rekonštrukcia 
KS Impulz t.j. výmena okien, dverí, pod-
lahy, vonkajšej fasády, WC, strechy, rozvodov 
inžinierskych sietí, vyriešenie odpadu, nový ná-
jazd pre zdravotne postihnutých na vozíčku, ktorá 
prebiehala od januára 2009 s kolaudáciou v júli 
2009. Jediné kultúrne stredisko Impulz je opäť 
v plnej kráse a funkčnosti k dispozícii pre stretá-
vanie sa ľudí a vhodné pestré využívanie voľného 
času s množstvom kultúrnych, spoločenských, 
športových podujatí.
2/ Realizovanie verejného osvetlenia pred 24 
a 36-bytovkami na Dopravnej č. 21 -35, vy-
bavenie ktorého trvalo rekordných 7 rokov, ale 
v súčasnosti je konečne funkčné, slúžiace ľuďom 
pre ich bezpečnosť života a osobného majetku.
3/ Realizovanie 3 chodníkov na Dopravnej ul. 
Od 24 a 36 bytovky na územie sídliska Sklabin-
ská k bytovkám a športovému areálu
4/ Dotiahnutie akcie realizácie ochranného 
chodníka cez zberač kanála od hlavnej cesty pri 
sídlisku Šajby.
5/ V spolupráci s MÚ Rača sa podarilo vyriešiť 
neoprávnené zabratie chodníka pri hlavnej 
komunikácii, značne frekventovanej cesty, vlast-
níkom blízko susediaceho pozemku. Po oslovení 
kompetentných inštitúcií k tejto problematike bol 
vlastník pozemku právne donútený dať chodník 
do funkčného stavu, aby tak neboli ohrozené 
životy a zdravie chodcov.
6/ Realizácia veľkého detského sektora v areá-
li športu Sklabinská, ktorú sme koordinovali 
od minulého roku s odd. životného prostredia 
t.j. aké zostavy detských činností a ich rozmiest-
nenie v detskom sektore, aby plynulo zapadali 
od hojdacieho koníka po hojdačky až detské 
preliezačkové domčeky, mašinku.
7/ Výmena a nové zabudovanie lavičiek v od-
dychových zónach t.j. park pri KS Impulz, areál 
športu Sklabinská, bytovky Dopravná 7-49, 
Šajby, Paseky atď.
8/ Realizovanie Petície / cca 500-600 podpisov/ 
o Predĺženie autobusovej linky č. 54 t.j. Vajnory-
Rendez - Rača - OD Kaufland - využitie nielen 
pre obyvateľov Rendezu /Východného/, ale aj pre 
obyvateľov Vajnor. 

Druhá petícia: Predlženie prevádzkových 
hodín na Pošte 315 - Východné /Rendez/. V Bra-
tislave sme jediná pošta, ktorá má v týždni 3 dni 
s neproduktívnymi otváracími hodinami t.j. od 
8,00 - 14,00, pošta Biely kríž má otvorené denne 
7,00 - 18,00, počet obyvateľov Rendezu je pritom 
cca 5780 + ŽSR

Tretia petícia za „Zachovanie jediného ob-
chodu Potravín so sortimentom zabezpečujúcim 

základnú potravinovú dostupnosť. Podľa posled-
ných informácií sú na prevádzku Potravín traja 
záujemcovia, ktorí budú vybraní v obchodnej 
súťaži.

Vo všetkých žiadostiach petícií pokračujú 
pracovné rokovania MČ Rača s dotknutými 
inštitúciami.
9/ Žiadosti na MÚ Rača a Magistrát hl. m. 
Bratislavy, +ŽSR:

- Sprevádzkovanie mestskej integrovanej do-
pravy ŽSR + MHD Rendez - Nové mesto - Fil-
iálka a späť, Rendez - Vinohrady - Hlavná stanica 
a späť, Rendez - Petržalka a späť

- Žiadosť o začatie rekonštrukčných prác na 
budovách učilišťa Dopravná 57 na Dom dôchod-
cov - penzión, žiadosť o ochranu objektu pred 
bezdomovcami

- Žiadosť o využitie bývalých Vojenských 
stavieb na prípadný Hospic alebo školiace 
stredisko

- Žiadosť o vyriešenie zápachu z odpadové-
ho kanála pri sídlisku Šajby v čase leta je to 
nevydržateľný stav zápachu - Povodie rieky Du-
naj + MÚ Rača
10/ V spolupráci s MÚ Rača vyriešenie školského 
spoja do Krasnian - po ťažkých rokovacích peri-
petiách žiaľ až od júna 2009.
11/  Žiadosť na DP o obnovenie bývalej autobu-
sovej linky č. 114 do centra mesta od Vojenských 
stavieb po Trnavské mýto, ako jediného priame-
ho spoja šetriaceho produktívny čas obyvateľov 
Rendezu, ktorý sú zároveň jediní, komu takýto 
druh MHD do centra mesta absentuje.
12/ V roku 2008 bolo realizovaných množstvo 
úspešných kultúrnych podujatí, kde najmä Le-
gendy slovenskej hudby a zábavy maximálne za-
bodovali a potešili obyvateľov Rendezu /Východ-
ného/. Veď legendy hudby ako Laiferová, Szabová, 
Blahová, Velšicová, Oňová, Grúň, Sychra atď. 
boli a sú vždy zárukou nádherne prežitého hudob-
ného zážitku, kde navyše umelci dokážu vtiahnuť 
diváka priamo do rodinnej atmosféry.

Uskutočnili sa zaujímavé prezentácie ces-
tovateľov Krno - KST Železničiar, športové 
akcie, šachové turnaje, stolnotenisové turnaje, 
čitáreň - knihy a časopisy.
13/ Realizácia ochranného cestného retardéra 
na ulici Šúrska z dôvodu ochrany obyvateľov 
pred nedisciplinovanými vodičmi, ktorí tam na 
veľmi úzkej komunikácii značne prekračujú po-
volenú cestnú rýchlosť.

Vážení obyvatelia Rendezu /Východného/ na 
všetkých problémoch pracujeme vždy tímovo, kde 
každý z nás spravil všetko, aby prispel k vyriešeniu 
problémov, na ktoré neexistuje čarovný prútik 
v podobe typu ľudí, ktorí by slovne vybavili aj 
nemožné hneď a zaraz. Za konečnou úspešnou 
bodkou je niekedy až neuveriteľná časová by-
rokracia, kde vám pomôže len nezlomnosť stále 
a stále žiadať v mene obyvateľov veci, ktoré 
pomôžu zlepšiť kvalitu ich života.

 Vaši poslanci: Sekerka, Krajčovičová, 
 Zvonárová, Jakab, Novotná

Slovo poslancaSpovednica poslancov za 
Rendez (Východné) MČ Rača

Aj také bolo 
leto v Rači

To, že sa 18. júla prehnala celým Slo-
venskom víchrica a na Záhorí, ale aj v časti 
Bratislavy zostali obyvatelia takmer štyri 
dni bez elektriny, je známe. Rača nezostala 
výnimkou. Potvrdila to aj prednostka MÚ 
BA - Rača Dagmar Kramplová. „Pre 
mňa je samozrejmosťou, že keď sa príro-
da chce vybúriť a dôsledkom toho môžu 
byť rôzne kalamity, bez ohľadu na to, či je 
večer, či sviatok, idem na miesta, kde pred-
pokladám, že môže dôjsť k problémom. 
Takto to bolo aj po víchrici a vybrali sme 
sa smerom ku Knižkovej doline, kde sme 
neďaleko alpínky zistili, že stromy zavalili 
dve autá. Našťastie, ľuďom sa nič nestalo. 
Odniesol si to volkswagen a mercedes bol 
rozbitý úplne. Zavolali sme požiarnikov, 
ktorí strom rozrezávali na menšie časti, 
lebo cesta bola neprejazdná, museli sme 
zabezpečiť operatívne hydrauliku.“  Pred-
nostka išla posúdiť aj situáciu na Rendezi, 
kde už vlani podobné prírodné živly spô-
sobili problém. Je otázkou, kedy tamojšie 
staré stromy nad cestou môžu spôsobiť aj 
ujmu na zdraví občanov. O tom, ako tomu 
zabrániť však musí rozhodnúť magistrát 
hlavného mesta. Oľga Janíková

Oznam
Mestská časť Bratislava -  Rača vyhlasuje 

Verejnú súťaž na nájom nebytového priestoru 
v Kúrii na Nám. Andreja Hlinku 3. Podmienky 
verejnej súťaže sú zobrazené na úradnej tabuli 
a v oznamoch na www.raca.sk.
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Príďte sa pozrieť na nový vzorový byt.

Ceny bytov v dokončenom a skolaudovanom 
projekte začínajú od 1 704 EUR/m2 
(51 336 SK/m2)*. 

Teraz naviac špeciálna akcia: Pokiaľ uzavriete 
rezervačnú zmluvu na byt v tomto projekte, 
získate šek na nákup kuchynskej linky 
v hodnote až 8 300 EUR.

* Cena je uvedená bez garážového státia a DPH.

Deň otvorených dverí 
na projekte

Rezidenčný komplex 
Rača Vineyards

19. 9. 2009

Aktuálne informácie:
www.skanska.sk/reality

Raca DOD_182x256_04.indd   1 8/13/09   3:55:27 PM
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Novodobá pliaga - 
„THE DEBILS“

Určite ste si všimli, že aj na území Rače, už pred 
niekoľkými rokmi, začali pôsobiť „The Debils“. Kto 
to je? Sú to sfetované indivíduá, ktoré hlavne pod 
rúškom tmy vyrážajú do ulíc našej mestskej časti 
devastovať fasády domov, ploty, zastávky, lavičky 
a všetko, kde sa ich halucinácie dajú prezentovať. 
Títo zdegenerovaní „fetoši“ vedia, že skončia 
predávkovaní na cintorínoch, a tak sa nám tu snažia 
zanechať svoj chorý výplod. Inšpirácie čerpajú 
z prihlúplych amerických filmov, kde im ukazujú 
steny predmestí, fetošské brlohy a ako má vyzerať 
správne zdevastované mesto. Škody, ktoré „The 
Debils“ spôsobujú občanom, dopravnému podniku, 
mestskej časti, idú do státisícov. V minulom režime 
by na takýto problém stačil jeden policajt. Ten by na 
takomto sfetovanom sprejerovi previedol okamžitú 
gumoliečbu a debilosprejer by do konca života  
nechcel vidieť sprej. No, ale demokracia akosi poli-
cajtom uberá právomoci a stávajú sa z nich už len 
štatisti, čo je v neprospech obyvateľov. Budem preto 
iniciovať, aby na budúci rok v našej mestskej časti 
strážnu službu vykonávala súkromná bezpečnostná 
služba. Pevne verím, že títo páni z SBS už budú 
vedieť ako s prichyteným „The Debils“ nakladať. 
Touto cestou by som chcel požiadať obyvateľov 
MČ Rača, ak vidia „The Debils“ čmárať a ničiť, aby 
okamžite volali políciu. Poprípade odfoťte takéhoto 
debila pri čine a pošlite na Mestskú políciu, alebo na 
Miestny úrad Rača. Váš poslanec Ľubo Krampl

V tomto roku už opravili 
výtlky komunikácií v správe 
MČ – Rača nasledovne:

Stupavská ul., Alstrova ul. 
od ul. Barónka po Námestie 
A. Hlinku, Knižkova dolina, 
Popolná ul., Oráčska ul., 
Výhonská ul., Víťazná ul., 
Ihrisková ul., Demänovská 
ul., Rostovská ul. a Oblačná 
ul. Najväčšie výtlky boli 
opravené na Dopravnej ulici.

V súčasnosti dodávateľ 
pokračuje v opravách výtl-
kov na Koľajnej ul. v časti 
od Mrázovej ul. po Reme-
selnícku ul., Stolársku ul. 
od Žitnej ul. po Čachtickú 
ul., Sadmelijskú ul. a ul. 
Barónka.

Z komunikácií pre 
peších bude dodávateľ 
realizovať opravu terén-
nych schodov od domu 

na Kadnárovej č. 106 
na Strelkovu ul., opravu 
terénnych schodov Sad-
melijská 3 a doplnenie 
zábradlia, opravy prístu-
pových chodníkov Cy-
prichova a Hubeného, vy-
budovanie prepojovacieho 
chodníka medzi Sklabin-
skou ul. a Dopravnou 
ul. pri transformátorovej 
stanici. (mk)

Mám taký pocit,
že občas máme v Rači nevítaných hostí 

z iných mestských častí, ktorí nám sem 
chodia postupne ničiť všetko, čo si vy-
budujeme, zlepšíme, skrášlime.

V júni a júli miestny úrad zabezpečil 
nátery 558 lavičiek v rôznych lokalitách 
slúžiacich na oddych. Mnohí túto ak-
tivitu kvitovali a chválili. Prácu vykonalo 
10 brigádnikov za 1590 € a na maliarske 
potreby sme vynaložili 760 €. Slušné. 

Radosť však netrvala dlho, 
lebo len pár dní potom 
už niektoré zohavili ruky 
„čmáralov“. Škoda. Teraz už 
ale nemám pocit, že to boli 
cudzí ničitelia - boli to naši. 
Tak rýchlo sa zase správy 
o vynovených lavičkách 
nešíria. Čin, ktorý nectí.
 (ma-hy)

 „Prekvapuje ma prístup mest-
skej časti Rača k riešeniu parko-
vania pre autá na ulici Novohorská 
a samozrejme aj v okoli Sadmelij-
ská. Kto tu večer už niekedy par-
koval, tak vie, že legálne miesto  
- t.j priestor vyznačený čiarami na 
zaparkovanie - nemožno nájsť“, 
začal svoj mail Ing. Michal Gu-
nis a pokračoval. „Práve preto 
ma dnes prekvapila nová značka 
- zákaz zastavenia pred garážami, 
ktoré  sú umiestnené pod bytovým 
domom Novohorská 2 - 10. V tejto 
uličke vedúcej jedine ku garážam 
ľudia bežne parkovali za sebou tes-
ne vedľa obrubníka a na vjazd do 
garáže zostávalo viac ako 4 - 5 m. 
Týmto krokom sa vyhovelo hŕstke 
ľudí, ktorí sa nezmierili s tým, že 
nedokážu „luxusne“ zaparkovať na 
takomto priestore a mestská časť 

Rača im doslova podarovala cestu 
a vzdala sa možnosti tam nakresliť 
čiary pre parkovanie a zabezpečiť 
parkovacie boxy približne pre 
desať áut. Takto sa môže stať, 
že keď niekto pôjde, uvidí malé 
dieťa, ktoré vybehlo na cestu spoza 
takéhoto auta neskoro a stane sa 
nešťastie. No ďakujeme za zvýšenie 
„bezpečnosti“! A ďalšia vec, viete, 
ako je ohromne ťažké napríklad do 
brány Novohorská 16 dostať kus 

veľkého nábytku? Z parkoviska ale-
bo z cesty je to poriadne ďaleko.“

Ako vždy, hneď sme posunuli 
otázky kompetentným. Odpoveď 
Ing. Mariána Klottona z Oddele-
nia cestného hospodárstva MÚ 
BA - Rača vám ponúkame:

Dňa 28.07.2009 sme vypraco-
vali návrh organizácie dopravy 
na Sadmelijskej ul., ktorý rieši 
bezpečnosť cestnej premávky 
v časti križovatky ulíc Sadmelijská 

– Plickova, kde bol navrhnutý nový 
priechod pre chodcov a v zákrute 
tejto križovatky vyznačenie zákazu 
zastavenia a státia žltou súvislou 
čiarou v dĺžke 20,00 m od nové-
ho priechodu, čo má zabezpečiť 
lepší výhľad pre vodičov. Neod-
súhlasená dopravná značka B 34 
– Zákaz zastavenia umiestnená pri 
vjazde ku garážam pod obytným 
domom Novohorská 12 - 20, bude 
nahradená dopravnou značkou 
B 1 – Zákaz vjazdu a dodatkovou 
tabuľou E 12 – Okrem dopravnej 
obsluhy. Na konci príjazdovej ko-
munikácie, pred poslednými dvomi 
garážami, bude vyznačené vodo-
rovné dopravné značenie V 12b – 
Žltá súvislá čiara.

Tento návrh dopravného značenia 
bol dňa 04.08.2009 odsúhlasený 
v Dopravnej komisii Magistrá-
tu hl. m. SR Bratislavy. Reali-
záciu odsúhlaseného dopravného 
značenia zabezpečí dodávateľ do-
pravného značenia po jeho vyrobení 
v najbližších dňoch.

Vaše listy...
nekončia v koši

Možno neviete, 
že v tomto roku mestská časť investuje do opravy komunikácií 49 tisíc eur.
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V Rači sa leto 
(kultúrne) skončilo
Tí, ktorí v amfiteátri nezmokli, boli spokojní 

a tí, čo spoznali silu Medardovej kvapky, 
presne naopak. Hlavným organizátorom 
Kultúrneho leta bola OSVETA RAČA s.r.o. 
a jej konateľka Jela Béresová veci vidí takto:

Naše očakávania sa naplnili. Pravdou je, že 
počet návštevníkov nemusí byť vždy meradlom 
úspešnosti a kvality. Bohužiaľ, počasie bolo 
pánom situácie a nie vždy nám bolo naklonené.

Program KL bol koncipovaný do niekoľkých 
blokov, v rámci ktorých sme návštevníkom 
ponúkli koncerty, súťaže, dvojdňový festival 
dobrej hudby Račafest a úplnú novinku Letné 
kino. Každý deň, po dobu dvoch týždňov, sa 
konali podujatia vhodné pre mládež, strednú 
generáciu či seniorov. Svoje miesto už tradične 
má Račiansky havino, aj jeho v poradí III. 
ročník potvrdil, že milovníci psíkov sa radi 
svojimi miláčikmi pýšia. Lahôdkou otvorenia 
KL, boli letné hity v podaní Roba Pappa a jeho 
kapely. Upršané počasie ovplyvnilo dramatur-
giu i návštevnosť prvého otváracieho dňa.

Tí skôr narodení si zaspievali v nedeľu s Ma-
jou Velšicovou, Norou Blahovou a Zdenom Sy-
chrom obľúbené pesničky z Repete. Za známymi 
umelcami seniori neváhali merať cestu do kopca. 
Odchádzali spokojní a usmiati, oplatilo sa.

Hlavným hosťom V. ročníka Račafestu 
2009 bola známa stálica českej hudobnej scény 
pesničkárka Lenka Filipová. Hity ako Zamilo-
vaná, Věnování, Prý se tomu říká láska či Mosty 
spievalo s Lenkou celé publikum. Tí, ktorí to 
zažili, odchádzali s neopakovateľným zážitkom 
a tí, ktorí neprišli, môžu ľutovať. Priaznivci coun-
try, folku, bluegrass a príbuzných žánrov si mohli 
naplno vychutnať Allana Mikušeka či Veslárov. 
Na festivale sa predstavilo celkom 17 hudobných 
skupín a jednotlivcov.

Úplnou novinkou tohoročného KL bol projekt 
letného kina - projekcia celovečerných filmov. 
Očakávali sme reakcie a záujem u divákov. 
Dnes môžeme letné kino právom označiť za 
najväčší hit KL 2009, veď priemerná návšteva 
na projekciách bola asi 250 divákov. A určite 
budeme v Letnom kine pokračovať. Prioritou 
bude samozrejme výber filmových titulov.

Dotácie? 
Žiadajte čo najskôr!

Na základe Všeobecne záväzného na-
riadenia Mestskej časti Bratislava - Rača, 
č.1/2008 o podmienkach poskytovania 
dotácií právnickým osobám a fyzic-
kým osobám - podnikateľom,  je pos-
ledný možný termín podávania žiadostí 
30.september 2009. Upozorňujeme 
záujemcov, aby svoje prípadné žiadosti 
adresovali do tohto stanoveného ter-
mínu, nakoľko po tomto termíne už 
nebudú žiadne žiadosti akceptované. 
Bližšie  informácie a formulár na pred-
kladanie žiadostí nájdete na stránke 
www.raca.sk

Členovia klubu dôchodcov z Rače 
sa v posledný júnový deň vybrali na 
poznávací výlet do Valtic na Morave. 
Prvá cesta viedla na krásny Valtický 
zámok, všetci sme boli nadšení krá-
sou interiéru a okolia zámku. Skôr než sme zapadli do 
vinného sklípku „U Kazíka“, zažili sme vo Valticiach 
pred zámkom nečakané, krásne a milé stretnutie s naším 
prezidentom Ivanom Gašparovičom aj s manželkou, 
počas jeho cesty po Česku. Zástupcovia mesta Val-
tice nám umožnili predstaviť sa mu a povedať, kto 
a odkiaľ sme. Členka samosprávy KD Renata Fitošová 
mu odovzdala pozdravenie, zapriala mu v mene nás 
všetkých pevné zdravie, veľa šťastia a úspechov pri 
plnení prezidentských úloh. Venovali sme mu hudobný 

darček – hymnu nášho klubu „Račanský kostolík“, čo 
prijal s dojatím a pozdravil všetkých Račanov.

Domov sme sa vrátili obohatení takýmto nevšedným 
stretnutím a spoznaním nových priateľov na Morave 
– manželov Kazíkovcov, ktorí nám zaujímavo poroz-
právali o moravskom vínku. My sme im na oplátku 
zaspievali krásne slovenské pesničky. Rozišli sme sa 
s tým, že na budúci rok sa stretneme zas. Bol to pre nás 
deň s veľkým „D“.  

 Renata Fitošová

Nezvyčajné 
stretnutie



Dopravná informácia
Mestská časť Bratislava – Rača oznamuje najmä vodičom, že 
pri príležitosti usporiadania Račianskeho vinobrania 2009 
- v čase od 12,00 h dňa 11.9.2009 do 22,00 h dňa 13.9.2009 
- budú niektoré ulice uzatvorené a v tej súvislosti dôjde i k pre-
smerovaniu dopravy nasledovne:
Detvianska ul. – v úseku od Kubačovej ul. po námestie An-
dreja Hlinku
Alstrova ul. – v úseku od námestia Andreja Hlinku po 
križovatku s ul. Barónka
Knižkova dolina – v celom úseku
Jurkovičova – v celom úseku
Žiadame vodičov, aby v uvedenom čase vo vymedzenej časti 
neparkovali.

Obchodníci neprehliadnite!!!
Predaj miest pre stánky na Račianske vinobranie 2009 sa začína 

od  27. 8. 2009
až do vypredania miest. Prihlásiť sa môžete na Miestnom úrade 

v Rači, Kubačova 21, Ekonomické oddelenie, č. dv. 37. 
Informácie osobne, alebo tel.: 02/49112443

Sprievodné podujatia
Sobota, nedeľa
IV. ročník verejnej degustácie vín
Medzinárodný festival Frankovky modrej
14.00 – 20.00 Račan, Detvianska 3

Lisovanie hrozna a ochutnávka muštu
16.30 Obecný dom, Alstrova 249

Stála expozícia Račianskej izby
14.00 – 18.00 Obecný dom, Alstrova 249

Stála expozícia pamätnej siene
gen. M. R. Štefánika
14.00 – 18.00 Detvianska 12

Výstavy
Sobota, nedeľa 10.00 – 18.00
Výstava obrazov Richard Gažo
MÚ BA – Rača, Kubačova 21

Výstava paličkovanej čipky
Výstava ovocia a zeleniny
Knižkova dolina

Športové podujatia
Sobota 12.9.2009
Minifutbal – 19. ročník Real Rendez
9.00 Areál na Sklabinskej ul.

Račiansky pohár
9.00 Areál BMX, Kadnárova ul.

Račiansky strapec – 18. ročník súťaže 
v karate
10.00 ZŠ Tbiliská

Memoriál Miloša Sedramača
13.00 FK Rača, Černockého ul.

Nedeľa 13.9.2009
Vinobr. volejbalový turnaj starších žiačok
8.30 ZŠ Tbiliská

Račiansky pohár
9.00 Areál BMX, Kadnárova ul.

Šachový turnaj
9.00 Krasnianska beseda

Račianske    vinobranie 
11. – 13. 9. 2009

Pozývame všetkých do Rače na burčiak, víno, lokše, štrúdle i koláče, kus reči, ale i zábavný a športový program.

Balóny nad Račou 2009
Výhliadkové lety balónom priamo z Vinobrania v Rači 11.-13.9.2009. Štartujeme každý 
deň počas vinobrania z Rustaveliho ulice. Vždy ráno cca o 7:00 a večer cca o 18:00 
podľa aktuálneho počasia. V prípade nepriaznivého počasia budú lety presunuté na ďalšie 
možné termíny. www.balony.sk

Piatok
Miestny úrad Bratislava - Rača, Kubačova 21
17.00 Vernisáž výstavy obrazov - Richard Gažo

Hlavná scéna - Amfiteáter Knižkova dolina
17.00 Rony Janeček & Rocksanna
18.30 Barbora Šulíková Band
20.00 Rockage
21.30 Veľký dom

Sobota
Hlavná scéna - Amfiteáter Knižkova dolina
14.00 DH Račianka
15.30 Slávnostné odovzdávanie 
 oberačkového venca,
17.30 TAKTICI
18.45 Eminent show
20.00 Veselica s DH Borovienka

Nedela
Hlavná scéna - Amfiteáter Knižkova dolina
14.00 DFS Čečinka
15.00 Maja Velšicová
16.30 Otto Weiter so skupinou
18.30 LOJZO
20.00 DESMOD

Hlavný program

 Využite šancu! Navštívte Nemecký kultúrny dom  

a presvedčte sa, ako pokračuje jeho rekonštrukcia.

Sobota 12.9.2009 od 13.00 do 15.00 h

Vinobranie je oslavou ťažkej a namáhavej práce 
vinohradníkov a vinárov. Je to čas spojený 
s odovzdávaním oberačkového venca bohom 
vína Bakchusom, ochutnávkou vín a burčiaku, 
miestnych špecialít, ako aj s bohatým 
kultúrnym programom a množstvom sprie-
vodných podujatí. Rača je známa dobrým 
vínom, najmä však Račianskou frankovkou, 
ktorá získala uznanie ako nápoj vhodný na 
kráľovský stôl, reprezentuje Raču dodnes. Ho-
vorí sa, že cisárovná Mária Terézia sa vďaka 
Račianskej frankovke uzdravila a priala si ju 
mať vždy vo svojich dvorných pivniciach. 

Nielen frankovku, ale celý pestrý sortiment 
račianskych vín si môžu návštevníci vychutnať na 
degustáciách v Družstevnom dome Račan a v kúrii. Pro-
gram vinobrania však ponúka aj iné možnosti.

Piatkové popoludnie je určené mladým, v programe 
vystúpi Rony Janeček & Rocksanna, Barbora Šulíková 
Band, Rockage, Veľký dom …

Na Miestnom úrade sa otvorí pre verejnosť aj výstava 

obrazov Račana Richarda Gaža. Medzi sprievodné 
podujatia bude patriť lisovanie hrozna 
pred Obecným domom, degustácie 

vín, výstava ovocia a zeleniny, 
výstava paličkovanej čipky, 
stála expozícia Račianskej 
izby, stála expozícia pamätnej 

siene gen. M. R.Štefánika. Zo 
športových podujatí to bude 
minifutbal, turnaje vo volej-
bale, karate či šachu, Račiansky 

pohár v BMX, Memoriál Miloša 
Sedramača - futbalový zápas. 

Novinkou budú lety balónom nad 
Račou.

Slávnostné odovzdanie oberačkového 
venca sa uskutoční v sobotu 12.9.2009 
o 15.30 h na hlavnom pódiu Amfiteátra 
Knižkova dolina. Račianski vinohradníci a vinári 
odovzdajú tento veniec, na znak úcty a vďaky za úrodu, 
richtárovi obce. V sobotňajšom programe vystúpi DH 

Račianka, FS Družba, Taktici, Eminent so 
zábavným programom a večer to bude ve-
selica s DH Borovienka. V nedeľu poteší 

návštevníkov DFS Čečinka, Maja 
Velšicová, Otto Weiter so svojou 
skupinou, Lojzo a vyvrcholením 
tohoročného Vinobrania bude kon-
cert Desmodu.

Ulička remesiel je vždy pastvou 
pre oči, kde šikovné ruky remeselníkov 
tvoria a ponúkajú ľudovo – umelecké 

a spomienkové predmety. Desiatky 
stánkov s občerstvením, cukrovinkami, 

medovníkmi, hračkami a iným tovarom 
budú čakať na svojich zákazníkov už od 
piatku až do nedele večera. Pre deti budú 
pripravené kolotoče a ďalšie atrakcie na 
parkovisku Knižkova dolina pod kúpa-

liskom i v amfiteátri. Z bohatej ponuky si 
určite vyberie každý návšetvník Rače počas 

vinobrania niečo pre seba. Jela Béresová
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Súťaž Račianskeho Výberu

V roku 2009 Vám prinášame nové témy dotýkajúce sa zdravia:
PREŽITE KLIMAKTÉRIUM S ÚSMEVOM

Podráždenosť, nespavosť, návaly, fyzická únava, časté zmeny nálady a vek okolo 
50-ky? Príznaky klimaktéria Vám pomôže zmierniť čisto bylinný výživový doplnok 
J.V.kvapky-KLIM. Vďaka týmto kvapkám môžete aj v tomto období žiť spokojným 
a vyrovnaným životom. Tým, že obsahujú iba výťažky z rastlín znižujú potrebu 
užívania hormonálnych liekov – to znamená, že sú nielen účinné, ale zároveň veľmi 
šetrné k ženskému organizmu.

J.V.kvapky-KLIM
• čisto bylinné zloženie
•  unikátny výživový doplnok pre ženy v ob-

dobí klimaktéria
•  úľava pri nepríjemných pocitoch, návaloch, 

psychických úzkostiach
•  zmierňujú podráždenosť, nočné potenie 

a časté výkyvy nálady
•  pomáhajú odstrániť bolesti hlavy, únavu 

a nespavosť
•  prvé účinky sa dostavia cca po 1 mesiaci 

pravidelného užívania, výraznejšia úľava po 
2-3  mesiacoch (cca 2 balenia)

Zloženie: • Sylibum maránske • Srdcovník obyčajný • Alchemilka obyčajná • Nechtík 
lekársky • Šalvia   lekárska • Rebríček obyčajný

Zo všetkých, správne odpovedajúcich, vyžrebujeme 3 výhercov, ktorí získajú a v 
redakcii si prevezmú hodnotný balíček – J.V.kvapky-KLIM, prívesok z polodra-
hokamu, pero, čaj 

Na odpovede čakáme do 10. 9. 2009. Výhercov uverejníme v septembri 2009.

Ceny venuje spoločnosť 
VALOVIČ, s.r.o. 
a Čajovňa EUFRÁZIA

Opäť sa môžete zapojiť do pravidelnej vedomostnej súťaže nášho 
mesačníka. Vaše odpovede v obálke označenej heslom S.R.V. môžete do 
redakcie Račianskeho výberu doručiť viacerými spôsobmi:
l  Do schránky v sídle redakcie na Žarnovickej ul. 7
l Poštou na adresu redakcie
l  Elektronickou poštou na adresu  redakciarv@raca.sk
Najskôr vyhodnotenie:

Vedeli ste, že nevoľnosť z cestovania sa odborne nazýva kinetóza, a že z uvedených 
rastlín má mierne „mentolovú“ príchuť mäta.

Výhercami vedomostnej súťaže Račianskeho výberu S. R. V. č. 6-7 sa stali: 
Kvetka Lívová, Viera Kiššová, Mária Sládečková. Blahoželáme.

Súťaž S.R.V. č. 8  
1. Znamená výraz „menopauza“ 
to isté ako „klimaktérium“?
    • áno
    • nie
2. V akom veku sa u väčšiny žien 
objavujú prvé príznaky klimak-
téria (hovor. prechodu)?
    • po 40-ke
    • po 50-ke, resp. okolo 60-ky

KS IMPULZ 
opäť PAR EXCELANC

Písal sa pamätný rok 1970 a generácia mladých ľudí 
sústredená okolo vedúcich ťahúňov Teoša Kotesa, Mariána 
Mrvu, Vlada Pažitku ako boli Miloš Kuchar, bratia Ma-
derovci, Wenzlovci, Paľo Šnirc, Dano Michalovič, Milan 
Mučka, Jozef Schmidt, Peter Olajec, Števo Selecký a mno-
ho ďalších, dokázali sme na to obdobie v historicky krátkom 
čase v akcii „Z“, čo znamenalo dobrovoľné práce zdarma, 
postaviť budovu za tri roky.

Pozoruhodné, pestré akcie v kultúrnej, spoločenskej, 
športovej oblasti, slávne to mená osobností z kultúry  
reprezentovali v 36-ročnej úspešnej histórii KS Impulz 
celá plejáda umelcov od Dočolomanského, Laiferovej, 
ktorá tu dokonca tri roky hudobne skúšala so svojou sku-
pinou, Blahovej, Szabovej, Velšicovej, Grúňa, Sychru 
a mnoho ďalších, ktorí vždy dokázali zabaviť, potešiť srd-
cia vďačných Rendezákov, kde nikdy nechýbali ani naše 
skvelé deti z MŠ pri Šajbách pri svojich obdivuhodných 
kultúrnych vystúpeniach.

Budova KS Impulz je jediné miesto, kde sa môžu 
stretnúť obyvatelia Rendezu /Východného/ pri vhodnom 
vypĺňaní voľného času, alebo zhromaždiť  pri riešení 
ich aktuálnych problémov, už prepotrebne potrebovala 
generálnu rekonštrukciu. Poslanci za Rendez /Východ-
né/ už od roku 2005 urgentne žiadali písomnou formou 
v návrhu celoročného rozpočtu MČ Rača ako prioritu 
číslo jedna, realizáciu stavebnej investičnej akcie Kom-
plexnú rekonštrukciu budovy KS Impulz a priebežne aj 
formou interpelácií, osobnými vystúpeniami na Miestnom 
zastupiteľstve v MČ Rača presadili, aby rok 2009 bol tým 
časom, kedy sa začne so stavebnými prácami. Výmena 
okien za plastové, nové podlahy, nové WC, nové omietky, 
výmena inžinierskych sietí, vyriešenie odpadu  novým 
potrubím, nová izolácia strechy či dokonca nájazd pre 
vozíčkarov a samozrejme nový farebný náter vonkajšej  
fasády budovy, to je nový šat budovy KS Impulz, ktorý  
bude už nielen sľubom obyvateľom Rendezu /Východ-
ného/ od ich poslancov, ale priestory konečne  opäť ožijú 
kultúrnym, spoločenským, športovým životom. Znovu  sa 
tu budú môcť stretávať od detí, mládeže až po seniorov 
všetci, ktorí chcú zmysluplne využívať svoj voľný čas 
v spoločnosti priateľov, známych, stráviť s nimi v príjem-
ných rozhovoroch pohodovú susedskú oddychovú atmos-
féru. Tradičné priestory KS Impulz ponúknu kultúrne ak-
tivity čitárne s knihami, časopismi, hudobnou produkciou, 
športovými aktivitami, stolným tenisom, šachom, hracími 
stolmi atď. postupne zavedením aj internetu spolu s už 
naplánovanými akciami pre rok 2009  budú pre vás opäť 
druhým domovom, navyše vyšperkované akciami ako 
bude Ples obyvateľov Rendezu v roku 2010, Silvestrovský 
beh Rendezom či kultúrnym osvedčeným ťahákom Le-
gendy slovenskej hudby a zábavy.

Dovolím si veľmi pekne poďakovať, aj v mene mnohých 
obyvateľov stavebnej firme, že profesionálne odvede-
nou prácou dodržala stanovený termín, ktorý som často 
priebežne kontroloval, aby naše kultúrne svetielko sa na-
plno rozžiarilo v stanovený čas, v očakávanej chvíli.

Vážení obyvatelia Rendezu /Východného/, zároveň vás 
prosím, aby sme si všetci ochraňovali novučičký KS Im-
pulz a nepripustili aby tzv. majstri grafity nezničili hneď 
na začiatku to, čo sa tak ťažko prepracovalo k novému 
dýchajúcemu životu.

Veľa nádherne prežitých chvíľ v KS Impulz vám želajú 
poslanci za Rendez /Východné MČ Rača.

 Cyril Sekerka

(neprešlo redakčnou úpravou)

Tento rok bol skautský tábor trochu 
iný, ako tie predchádzajúce. Račania 
sa spojili so 104. zborom Bratislava – 
Ružinov a vybrali sa na Oravu. Tábori-
li pod kopcom Paráč medzi dedinkami 
Oravskou Lesnou a Zázrivou.  Párkrát 
spŕchlo, ale užili si aj slniečko. Cez 
deň mali etapové hry: včielky (mladšie 
dievčatá, budúce skautky) sa hrali 
na čarodejnice, skautky sa na dva týždne  
ocitli na pustom ostrove a skauti prežívali 
vojnové obdobie. Večer  všetkých čakal fut-
bal, ringo, freesbee, baseball. Niektorí spali 
v pravých indiánskych tee pee, iní v iglu, 
alebo hangároch a odvážlivci si rozložili 
karimatky a „spacáky“ pri táboráku pod 
holým nebom. Zažili aj pár nočných prepa-

dov, kedy sa skauti z iných zborov pokúšali 
ukradnúť vlajku. Na oplátku však votrelci 
postavili slávnostný večerný táborák, ktorý 
sa, ako celý tábor, parádne vydaril.

 Evelin, 96. Malokarpatský 
 zbor Bratislava – Rača
 (bližšie info o račianskom skautingu 

na: www.96zbormail.com)

Skauti táborili
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Na začiatku leta sme sa už po 
šiestykrát stretli na hokejbalovom 
turnaji amatérskych mužstiev LEO-
NIDAS CUP. Počasie nám prialo až 
do semifinálových zápasov, z ktorých 
bol dodatočne diskvalifikovaný team 
ESHOP24.SK, ktorý mal šancu na 
medailu, ale väčšina hráčov odmie- 
tala hrať kvôli dažďu. A keďže my 
ostatní sme si prišli zašportovať, 
tak turnaj pokračoval bez nich. Veď 
napríklad RUSKO TEAM nastúpil 
na zápas v lejaku a dohrali ho do 
konca, aj keď bolo vopred jasné, že 

nepostupujú. Zlepšujúcu úroveň ama-
térskeho hokejbalu potvrdzuje aj fakt, 
že najlepším brankárom turnaja bol 
Tomáš z JACKSON 5, ktorý chytal 
druhýkrát v živote, a zachytal lepšie 

ako skúsení brankári. Športový deň 
nám spestrili tanečníčky z H & T pod 
vedením trénerky Lucky. Ďakujeme 
všetkým, ktorí pomáhali pri organizo-
vaní turnaja. (kuko)

Veľká cena Bradla
Pri príležitosti 129.výročia narodenia 

gen.M.R.Štefánika sa aj tento rok  25.7.- 
26.7 konal  už 10 - jubilejný cyklistický 
pretek Veľká cena Bradla. Pri všetkých 
štartoch - tento rok sa štartovalo z obce 
Bernolákovo - nechýbal ani Spolok 
vyslúžilých vojakov gen.M.R.Štefánika 
z odbočky – Rača. Na pretekoch sa 
zúčastnilo 120 cyklistov.

 Foto: Janka Moravanská  

LEONIDAS CUP

Poradie:
1. JACKSON 5
2. KUKO TEAM
3. IN LINE RAČA
4. ESHOP24.SK
5. RUSKO
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Jamovanie na Rendezi
V športovom 

areáli na Sklabin-
skej ulici sa 
25.7.2009 od 8.00 
do 20.00 odohral  
ďalší ročník akcie 
RendezJam - Baki-
ho memoriál. Ako 
aj po minulé roky, 
aj tento ročník bol 
venovaný športu, 
kultúre, mladým 
ľuďom a pamiatke 
zosnulého kama-
ráta Peťa Bakoša. 
N á v š t e v n í c i 
mohli v priebehu 
dvanástich hodín 
vidieť Street-
Ball, exhibíciu na 
U -rampe, Break-
DanceBattle, vo 
vode zápasia-
cich futbalistov, 
či mladých ľudí 
sprejujúcich na 
vopred pripravené 
steny. Celú akciu spre-
vádzali basy rapovej hudby. 
Aj napriek tomu, že podu-
jatie  sprevádzal po celý čas 
vietor a občasné prehánky, 
boli na tvárach návštevníkov 
badať úsmev a spokojnosť. 
Z tohto dôvodu vieme už 
teraz povedať, že sa tešíme 

na organizáciu a re-
alizáciu ďalšieho roč- 
níka. Záverom sa  
chceme poďakovať  za 
pomoc a ústretovosť 
Kristíne Bielčíkovej, po-
slancovi Cyrilovi Sekerkovi, 
Marekovi Porvazníkovi, 
prednostke Dagmar Kramp-

lovej a všetkým mladým 
Rendezákom, Vajnorákom 
a Račanom, ktorí neváhali 
a priložili ruku k dielu. 

Po krátkej letnej prestávke, ktorú hráči 
FK Rača využili na kondičnú prípravu, sa 
opäť rozbehol futbalový kolotoč. Všetci 
fanúšikovia tejto krásnej hry určite postreh-
li, že aj v sezóne 2009/2010 sa bude hrať 
v Rači II. liga.

Po úspešných minuloročných  bojoch 
o záchranu sa hráčom a predstaviteľom 
klubu podarilo aj pre tento rok udržať druho-
ligovú príslušnosť, a tak budeme môcť na 
futbalovom štadióne na Černockého ulici 
v Rači znovu privítať kvalitných súperov zo 
Západu Slovenska. Prvoradým cieľom pre 
túto sezónu je udržanie sa v tejto kvalitnej 
súťaži, ale  členovia tímu tajne poškuľujú po 
vyšších priečkach. Poprajme im preto veľa 
zdaru a verím, že priaznivci si určite nájdu 
cestu na račiansky štadión a pomôžu svojimi 
hlasivkami našim chlapcom k zlepšeným 
výkonom. Marek Porvazník

Domáce zápasy FK Rača:
 30.08. Rača - SFM Senec 17.00
13.09. Rača - Nové Zámky 16.30
27.09. Rača - Nemšová 15.00
11.10. Rača - Bernolákovo 14.30
25.10. Rača – Vrbové 14.00 
  8.11. Rača - Vráble 13.30

Futbalový trávnik 
opäť ožil

súťaž BreakDanceBattle - traja 
tanečníci proti trom, registrovalo sa 8 tí-
mov, medzinárodné zastúpenie, tanečníci 
aj z Viedne a akciu prišiel so svojím 
štýlovým ElectricBoogie podporiť aj 
legendárny tanečník Karol Zajac. 

Výsledky:
1. Vesmírni lidé
2. Fresh fruits
3. Mother funkers

súťaž StreetBall - neprišlo avizo-
vaných 16 tímov nakoniec len 14 
z Bratislavy a okolia. 
Výsledky StreetBall:
1. Štoferi
2. Internationals
3. Pierce is back  
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Radí lekár
Povrchový zápal žíl

Na konci leta si všetci spomíname, ako 
v teplých, ba horúcich letných dňoch, trpeli 

naše nohy. Sťažovali sme sa na bolesti v lýtkach, kŕče a opu-
chy. Často sa mám vytvoril na nohe bolestivý pruh zapálenej 
žily – povrchový zápal žíl. Venujem teraz niekoľko slov tomu-
to ochoreniu a chcem, pripomenúť aj menej známe okolnosti 
jeho vzniku, hoci nie sú nevýznamné.

Definícia hovorí, že povrchová tromboflebitída je zápal 
žilovej steny, sprevádzaný tvorbou trombu. V praxi sa často 
zamieňa tento pojem s pojmom flebotrombózy, kde na rozdiel 
od predchádzajúceho, vzniká primárne trombóza a potom sa 
až ako druhotný vyvinie zápal žilnej steny.

Zápaly žíl na povrchu sú dvojaké - primárne - zasahujú len 
postihnutú žilu a sú samostatným ochorením. Sekundárne - 
ktoré sú sprievodným príznakom iného ochorenia.

Podľa toho či zápal vzniká na zdravej, alebo na krčovej žile 
sú tiež dvojaké povrchové tromboflebitídy: 

1.  povrchová tromboflebitída zasahujúca krčovú žilu - variko-
flebitída

2.  povrchová tromboflebitída zasahujúca zdravú žilu - ne-
varikózna tromboflebitída.

Toto ochorenie vzniká najmä po operáciách, úrazoch, pôro-
doch, ako sprievodný znak niektorých zhubných ochorení, 
systémových ochorení a hematologických ochorení.

Ochorenie je typické už na prvý pohľad. Postihnutý úsek 
žily sa nám javí ako tuhý opuch, bolestivý, začervenaný. Prie-
beh ochorenia môže byť typický len príznakmi miestnymi 
(teda napr. na nohe), ale aj celkovými, ako je teplota a cel-
ková schvátenosť organizmu. Červený pruh sa pri správnej 
liečbe postupne mení na hnedý a pigmentovaný pruh, zmäkne 
a postupne sa stratí. Opuch iného, ako zapáleného miesta žily, 
nie je typický pre povrchový zápal, ak sa s ním stretneme, mu-
síme vždy uvažovať o postihnutí vnútorného žilného systému. 
Ochorenie trvá niekoľko dní, no pri správnej liečbe sa veľmi 
rýchlo upraví. Cieľom liečby je však všetkými prostriedkami 
zabrániť rozšíreniu zápalu do hlbokých žíl.

Rizikové faktory, či okolnosti, ktoré nás vystavujú riziku 
častejšieho vzniku tohto ochorenia: úraz, dlhé znehybnenie, 
dehydratácia, obezita, krčové žily, cestovanie dlhšie ako 4 
hodiny, vek nad 60 rokov, u mladších pozor na antikoncep-
ciu, fajčenie, predchádzajúcu sklerotizáciu varixov. Na tomto 
mieste je treba spomenúť veľmi častý výskyt tohto ochore-
nia spolu so zhubnými ochoreniami predovšetkým v dutine 
brušnej, čo nás nabáda ku zvýšenej pozornosti. Taktiež stavy, 
ktoré voláme trombofilné (ide o zvýšenú náchylnosť na tvorbu 
krvných zrazenín, ktorá môže byť vrodená, alebo získaná).

V liečbe spomeniem na prvom mieste primeranú telesnú ak-
tivitu, pacient by nemal ležať, ale pohybovať sa s naloženou 
elastickou bandážou. Elastická bandáž, či kompresívna 
pančucha, je vec, bez ktorej sa tiež nezaobídeme. Z liekov 
používame lieky na potlačenie zápalu (nesteroidné antiflogis-
tiká), lieky na zlepšenie tonusu žíl (venofarmaká), výnimočne 
antibiotiká a hormóny.

Spôsob vyhodnotenia liečby, ak kontrola toho, či v žile 
nezostali zbytky trombov, je vyšetrenie koilorduplexnou 
sonografiou žíl.

 MUDr. Jana Radošinská

Riadková inzercia
l  Opravy TV, OTF, OVP.Tel.:0903356466
l  TV servis u zákazníka. Tel.: 02/44882519,02/62410807, 0905 846 710
l  Oprava práčok. Tel.: 0907 795 713, 02/44871305
l  Rezanie, búranie  panelu.Tel.:0908459155
l  Opravím vodovod, WC, zapchatý odtok. Tel.: 0904 572977
l  Vymením 3-iz.byt na Hagarovej ul. za 2-iz. byt v lokalite Krasňany, 

Rača. Tel.: 44886701.
l  Ponúkam zámočnícke práce-zábradlia, brány, mreže. Konštrukcie-

nerez, oceľ, hliník.Tel.:0903473726 
l  Predám zachovalý detský kočík. Tel.:44883797 
l  Tepovanie – kvalitne. Tel.: 0903320211.
l  Predám 2-izb. byt v novostavbe Račany, cena 109 tis. €. 0907716439.
l  Kúpim úrodu račianskej frankovky, cca 1500 kg. Tel.: 0918 736 136.
l  Vyčistím interiéry áut - kvalitne, za dobrú cenu. Tel: 0911660277

Pocta Márii Ďuríčkovej
Snáď si pozor- 

ný čitateľ Ra-
čianskeho výbe- 
ru ešte spome-
nie, ako Miestny 
odbor Matice  
slovenskej ponú-
kol v aprílovom 
čísle mesačníka 
deťom z ma-
terských škôl aj 
žiakom základ-
ných škôl z našej 
mestskej časti možnosť zapojiť sa  
do výtvarnej súťaže. Bola veno-
vaná spomienke na spisovateľku, 
ktorá darovala mladým čitateľom 
nielen príťažlivé príbehy dvojičiek 
Danky a Janky či Guľka Bombuľka, 
ale aj mnohé prerozprávané poves-
ti a rozprávky. Zlatá brána, Zlatá  
priadka, Prešporský zvon, Dunajská 
kráľovná, Zemský kľúč i Kľúče 
od mesta si iste našli aj nachádzajú 
svojich čitateľov. A nielen čitateľov, 
veď na súťažiach v umeleckom pred-
nese literárnych textov neraz počuť 
práve text od Márie Ďuríčkovej. Jej 
nedožité 90.narodeniny si bude slo-
venská čitateľská obec pripomínať 
29. septembra. Vzácnym hosťom 
na slávnosti bola priateľka M. 
Ďuríčkovej pani Emília Runová, 
ktorá porozprávala deťom nielen 
o samotnej spisovateľke, ale aj o osu- 
de viacerých jej kníh. Deti z miest- 
nych materských škôl prispeli do 
súťaže 31 prácami a žiaci z 3 základ-
ných škôl 179. Pre porotu bolo 
potešením prezerať jednotlivé výt-
varné dielka, pestré obsahom a zau-

jímavé čarovným kresliarskym či 
maliarskym rukopisom s využitím 
rôznorodých výtvarných techník. 
Z 210 prác bolo ocenených 25. 
Víťazmi sa stali: 
1.kategória – deti z materských 
škôl:
Zlaté pásmo: Kristián Elek, 6 r., MŠ 
Pri šajbách, Strieborné pásmo: Mi-
chal Grežďo, 6 r., MŠ Pri šajbách, 
Bronzové pásmo: Nina Nemčoková, 
6 r., MŠ Pri šajbách
Zvláštna cena: Vanda Sláčiková, 7 
r., ZŠ Jána de La Salle

2.kategória – žiaci zo základných 
škôl: 
Zlaté pásmo: Kristína Múčková, 
2.roč., ZŠ s MŠ Hubeného, Strie-
borné pásmo: Lenka Plevová, 4.roč., 
ZŠ s MŠ Hubeného, Bronzové pás-
mo: Filip Šedivý, 5.roč., ZŠ Tbiliská
Sme radi, že spolupráca račianskych 
matičiarov s miestnymi školami má 
dobre zapustené korene a prináša 
radosť jednej aj druhej strane.
  Výbor Miestneho odboru Matice 
slovenskej v Rači
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Teofil ŽITNÝ.... „Veríme, že 
dobrí ľudia nikdy skutočne ne-
zomrú. 
Aj keď odídu z tohto sveta, 
to podstatné, čo sme  na 
nich milovali, ako úsmev, 

láskavosť tu zostane navždy. Kto v srdci 
žije, nezomiera!“
Narodil sa 22. februára 1914 v Račišdorfe. 
Dlhé roky pracoval na JRD Rača ako poklad-
ník. Bol členom račianskych „Koňárov“. 
Tiež bol jedným zo zakladajúcich členov 
obnovenej Miestnej organizácie Matice Slo-
venskej v Rači.
Dňa 12.7.2009 v skorých raňajších hodinách 
nás navždy opustil vo veku 95 rokov. Touto 
cestou sa chceme poďakovať za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary všetkým priateľom, 
susedom a známym, ktorí ho prišli odprevadiť 
na jeho poslednej ceste. Smútiaca rodina

Dňa 23. 7. 2009 sme si pripo-
menuli nedožité 62. narodeniny 
môjho manžela, otca a starého 
otca Vladimíra Kováčika. 
Spomína manželka, dcéra 
Magdaléna a syn Vladimír 
s rodinami.

Dňa 29. júla 2009 sme si pri-
pomenuli nedožitých 100 rokov 
Karola Polakoviča. Prosíme 
o spomienku tých, čo ho pozna-
li. Synovia Ervín, Karol, nevesta 
Mária, vnuci Mária, Vladimír, 

Emília, Pavel, Jarmila a Karol s rodinami.

S úprimnou láskou ďakujeme všetkým 
priateľom a známym, ktorí sa 3. augusta 
2009 rozlúčili s naším milovaným otcom, 
manželom, deduškom Jánom Švíderom na 
poslednej ceste. Všetkým, ktorí ho odpre-
vadili ďakujeme za kvetinové dary. Smútiaca 
rodina Švíderová.

Odišla si tíško, ako keď odchá-
dza deň a ostali nám na teba 
spomienky len. Dňa 9.8.2009 
uplynuli smutné 3 roky, čo si 
nás navždy opustila, naša drahá 
mama, babka a svokra Gabriela 

Salayová (teta Ela). S úctou a  láskou spomína-
jú dcéra Silvia, zať Miroslav, vnučka Kristínka. 
Kto ste ju poznali venujte jej tichú spomienku.

Dňa 15. 8. 2006 nás navždy 
opustil manžel Karol Havlík. 
Spomína celá rodina.

Dňa 27.8.2009 si pripomí-
name nedožité 90. narodeniny 
mojej svokry a babky Heleny 
Kováčikovej. Spomína nevesta 
Magdaléna, vnučka Magdaléna 
a vnuk Vladimír s rodinami.

28. augusta 2009 uplynie 11. 
rokov, čo nás náhle opustil náš 
milovaný manžel, otec a dedko 
Jozef Rihák. S veľkou láskou 
a úctou spomínajú manželka, 
deti a vnúčatá.

Pred desiatimi rokmi 10.9.1999 
nás náhle opustil náš milovaný 
deduško Prof. Ing. Miloslav Böh-
mer, CSc. Po celý život rozdával 
múdrosť, starostlivosť a lásku, 
ktoré sú hlboko uložené v našich 

srdciach. Manželka Justínka s rodinou.

Dňa 25. 9. 2009 uplynie 10 ro 
kov, kedy nás navždy opustila naša  
milovaná mama, babka, prababka 
Alžbeta Hollosyová. S láskou 
a úctou si na ňu spomínajú dcéra 
Mária, vnučky Marika, Ivetka 
a pravnučky Katka, Zuzka, pravnuk Tomáško.

  Spomienky

Blahoželanie
Jožko Házy, priateľ náš, 60 

rokov sa dožívaš. Vždy si ku 
nám veľmi milý, v klube pre 
nás robíš divy. Tvoja pomoc 
ľuďom veru nie je ľahká vec, 
keď pracuješ aj ako poslanec. 

My Ťa za to radi máme, preto Ti všetci želáme, 
aby pán Boh z nebíčka dožičil Ti zdravíčka. Ži 
nám Jožko mnoho rokov, veľa sily do Tvojich 
krokov. Buď k nám ďalej srdečný a realizuj 
nám naše sny. To Ti prajú Krasňančania.

SVV gen. M.R.Štefánika
(september)  
Karol Blažo
Marianna Mehešová
Marcela Dobroslávková

Klub dôchodcov Krasňany
(september)    
Anna Sikoraiová (80r)

Slovenský zväz invalidov ZO Rača
(september)  
Anna Poláčková
Mária Kramplová
Ing. Mária Országová
Mária Rákociová
Terézia Pražáková
Eva Slovačková
Ružena Šaňaková
Anna Steckerová
Anna Vaculová
Judita Huszkaiová

   JubilantiZ

Poďakovanie
Touto cestou ďakujem MVDr. Berešíkovej 

a MVDr. Hlucháňovi vo veterinárnej ambulancii 
v Rači na Koľajnej ul.27, za obetavý a vysoko profe-
sionálny prístup pri záchrane a liečení mojej fenky. M. 
Kováčiková  a Dorka.

Rozlúčili sme sa ...
Činnosť krasnianskych seniorov nebola v letných 

mesiacoch len príjemná, ale aj bolestivá. Dňa 22. júna 
nás opustil vo veku 81 rokov pán Augustín Kirchmayer, 
18. júla ho do večnosti nasledoval 78-ročný pán Anton 
Dudáš. Rovnakého veku sa dožil i pán PhDr. Alfonz Ha-
varík, ktorého srdce dotĺklo 2.8.2009 a dňa 7. augusta 
skonala pani Oľga Novottová vo veku 83 rokov. Mnohých 
členov klubu zranil na duši náhly a neočakávaný odchod 
priateľov a prišli sa s nimi rozlúčiť na ich poslednej 
ceste. Ak ste ich poznali i vy, prosím, venujte im tichú 
spomienku.  Ing.Házy, predseda KD Krasňany

Krasnianski seniori okrem pravidelných 
priateľských stretnutí v klube ocenili aj 
prednášky Bezpečnostný projekt seniorov a 
- Diabetes v seniorskom veku. Svoje mozgové 
závity si precvičili absolvovaním  inštruktáže 
pri riešení SUDOKU a pokračovali siedmou 
časťou vedomostného kvízu Krasniansky 
Vševedko. Víťazmi sa stali Adriana Kišková, 
Mária Dudášová a Margita Kišacová. Členom 
klubu sa veľmi páčilo aj vystúpene súboru 
Alexandrovci a výstava Košický zlatý poklad. 
V rámci osláv životných jubileí výbor klubu 
dôchodcov usporiadal stretnutie 32 oslávencov. 
Výbor ZO SZTP Krasňany už tradične zorgani-
zoval Anna bál.  Krasnianski seniori sa rozhodli 
svoje zdravie si utužiť pobytom v prírode ce-
lodennými výletmi na Zochovú chatu a na 

Malý Slavín. Pri ďalšom zájazde navštívili 
Terchovú, Rajeckú Lesnú a Čičmany. 
V dňoch 1.-2. augusta sa zúčastnilo 27 

členov KD Krasňany a 17 členov KD Rača 
pobytu v Tatrách. Cestou z Bratislavy navštívili 
Banskú Bystricu, salaš Dechtáre, mesto Svit 
a Štrbské pleso. Cieľom zájazdu bola účasť 
na 14.ročníku Folklórnych slávností pod 
Kráľovou hoľou v Liptovskej Tepličke.  Súbor 
Račan zaspieval pesničky Račanský kostelík 
a Pod úbočou, ktorou oslovili hlavne domácich 
divákov a zožali veľký úspech. Cestou domov 
sa účastníci zájazdu zastavili v obci Šuňava. 
ZO SZTP Krasňany zrealizovala relaxačné 
cvičenia seniorov a niekoľkodňový pobyt pri 
mori. Všetky podujatia splnili očakávania se-
niorov našej mestskej časti, pričom finančnú 
stránku zabezpečovalo sociálne oddelenie 
v zmysle schváleného rozpočtu pre kluby 
dôchodcov.  Ing. Jozef Házy       

Leto 
krasnianskych seniorov
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Obecný dom Alstrova 249
8.9. 16.00 Miestne zastupiteľstvo MČ BA – Rača 
Kultúrne stredisko Žarnovická 7
(tel. č.: 02/4488 9319)
 4.-6.9. 10.00 Vzdelávací kurz
 7.9. 18.00 Poslanecký deň
16.-17. 10.00 Predaj lacného textilu a dom. potrieb
23.9. 17.00 Komisia kultúry MZ BA - Rača
28.-29. 10.00 Predaj lacného textilu a dom. potrieb
Po – Pi: Klub matiek, angl. pre deti, hra na gitaru
Tvorivé dielne a výtvarné kurzy
(tel: 02/44637326)
Po - Pi individuálna a skupinová výtvarná tvorivosť
Ut         matky a deti
Tvorivé dielne budú pokračovať vo svojej činnosti, 
noví záujemcovia sa môžu prihlásiť osobne v KS 
Žarnovická.

Krasnianska beseda
Kadnárova č. 19 (tel.č.: 02/4488 2088)  
Po,Št 14-19.00 Klubové dni Klubu dôchodcov
  7.9. 18.00  Poslanecký deň
16.9. 14.30  Osemsmerovky
21.9. 14.30  Vševedko
Ut 14.00  Spevokol KD Rača

Kultúrne stredisko Impulz
Dopravná 22 (tel.č.: 0903 115 125) 
  7.9. 18.00 Poslanecký deň
20.9. 16.00 Slávnostné otvorenie KS Impulz
30.9. 17.00 Talenty Rendezu
Po, Št 19.00 Cvičenie žien
Ut,Pi 15.00-16.00 Čitateľský kútik, Knižnica
Ut, Pi 16.00-20.00 Klub. popoludnia pre deti a mládež
Št 16.00-18.00 Klub. popoludnia pre deti a mládež
Št 15.00-16.30 Klub dôchodcov Východné

Klub matiek s deťmi
Žarnovická 7
  2.9. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď) 
  3.9. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď)
  4.9. 10.00 Cvičenie pre mamičky
  8.9. 10.00 a 15.00 Tvorivé dielne
  9.9. 16.00 Bábkové predstavenie 
 (Stražanovo bábkové divadlo) 
10.9. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď)
11.9. 10.00 Cvičenie pre mamičky
16.-17.9. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď)
18.9. 10.00 Cvičenie pre mamičky
22.9. 10.00 a 15.00 Tvorivé dielne
23.-24.9.Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď)
25.9. 10.00 Cvičenie pre mamičky
29.9. 10.00 a 15.00 Tvorivé dielne
30.9. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď)
V prípade nepriaznivého počasia budú vonkajšie 
aktivity presunuté do priestorov klubu. V ostatných 
dňoch u nás prebieha voľná zábava, hry, hudobné 
aktivity a mnoho ďalších zaujímavých aktivít pre 
najmenších.   Tešíme sa na Vás.

Klub dôchodcov Rača
Žarnovická 7 (tel.č.: 02/4488 3345)
Po. 14.00-18.30, Ut. – St. 14.00-16.30, Št. 13.30-16.30
2.9. 10.00 Zasadnutie samosprávy
3.9. 10.00 Zasadnutie výboru ZO JDS
23.9. 14.30 Prednáška: MUDr. Blašková 
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Pondelky:14.00 Priateľské a spol. posedenia v klube
Ut.-St.: 14.00 Lúštenie krížoviek, šikovné ruky
              15.00 Meranie tlaku krvi – podľa potreby
Štvrtky: 13.30 Spevácky krúžok – nácvik piesní

Klub dôchodcov Krasňany
(tel.č.: 02/ 4488 2088) 
Po,Št 14.00 – 19.00  Priateľské stretnutia v klube
 1.9. Účasť na oslavách Dňa ústavy
 2.9. 14.30  Krížovky ZO JDS Krasňany
 7.9. 18.00 Poslanecký deň
 9.9.  13.00  Výbor ZO JDS Krasňany
         14.30  Výbor ZO SZTP Krasňany
11. - 13.9. Účasť na Račianskom vinobraní 2009
16.9. 14.00 Relax-cvičenie seniorov
19.9. 6.00 Vyhliadková prehliadka Prešporáčikom   
 na Železnú studničku
21.9. 14.30 Vedom. kvíz „Krasniansky Vševedko 8“
22.9. 6.00 Celodenný výlet do Podhájskej
28.9.  14.30 „Živió,živió,živió...“ – stret. jubilantov 
   júl – september 2009

Slovenský zväz invalidov ZO Rača
Albánska 14, (tel.č.: 02/4488 4264)
5.9. KúpanieVeľký Meder
29.9. KúpanieVeľký Meder
27.9.-3.10. Rekondícia Nízke Tatry

Katolícke bohoslužby 
Rímskokatolícka cirkev 
Farnosť Bratislava-Rača
(Alstrova 121, t. č.: 02/4488 4604) 
Nedeľa:      7.30 farský kostol
     9.00 kostol P. Márie 
 10.00 farský kostol (za farníkov)
 11.30 kostol P. Márie
 19.00 kostol P. Márie
Pond.:  18.30 kostol P. Márie
Utorok:   7.00 kostol P. Márie
 18.30 farský kostol
Streda:   7.00 kostol P. Márie
 18.30 farský kostol
Štvrtok:   7.00 kostol P. Márie
 18.30 farský kostol, adorácia po sv. omši
Piatok:   7.00 kostol P. Márie
 18.30 farský kostol, mládežnícka 
           sv. omša, po sv. omši chvály
Sobota:   7.00 kostol P. Márie 
           (Fatimská sobota o 9.00h)
 18.30 farský kostol, 
           sv. omša s nedeľnou platnosťou
 www.fararaca.sk   

Služby Božie ECAV 
Cirkevný zbor Evanjelickej cirkvi augsbur-
ského vyznania Bratislava-Rača
(Alstrova 39, t. č.: 02/4488 3403) 
Vás pozýva na bohoslužobné stretnutia:
Evanjelický kostol (Alstrova ul.)
Nedeľa o 8.30h, Služby Božie 
Detská besiedka sa koná o 9.45 h na fare. 
Streda o 18.00 stredtýždňové Sl. Božie
8.9. Ut – Služby Božie budú o 9.30h v Dome
dôchodcov, Podbrezovská ul. 28 
V nedeľu
6.9. - Služby Božie venované začiatku školského roka  
13.9.  - Služby Božie s Večerou Pánovou  
Zborová mládež  sa  stretáva na štúdium Biblie

v sobotu  o 18.00 h.
 (Zmenu programu si vyhradzuje sám život)

Kresťanský zbor v Rači   
Alstrova 38, (tel.č.: 0908 390753,www.kzraca.sk)
Nedeľa   9.30 Večera Pánova
    11.00 Bohoslužby pre celú rodinu
 18.30 Výklad Biblie

Miestny úrad, Kubačova 21
Výstava obrazov  Richarda Gaža
11.9. 17.00 Vernisáž výstavy
Po,St: 8.00 – 17.30, Pi: 8.00 - 13.30 h 

Park J. M. Hurbana
1.9. 17.00 Deň Ústavy SR
Sadenie lipky, koncert DH Vištučanka

Námestie Andreja Hlinku
22.9. 18.00 Slávnostné odhalenie 
  Pamätníka Andreja Hlinku

Športovo - zábavný deň 
v Krasňanoch 26.9.2009

Mestská časť BA – Rača Vás pozýva na 1. ročník 
športovo – zábavného podujatia, plného športového 
ducha, hier a zábavy, ktoré sa bude konať v areáli ŠK 
Krasňany a kúpaliska v sobotu 26.9.2009 od 13.00 h. 
Čakajú Vás detské športové súťaže, zábavné súťaže aj 
pre starších, ale duchom mladých, turnaje v minifut-
bale a v plážovom volejbale a ďalšie prekvapenia, napr. 
skákací hrad, kotlíkový guláš a pod. O zábavu a dobrú 
náladu sa postarajú DJ Ivan, Tuky Band a hudobná sku-
pina Fortuna. Organizačné pokyny pre turnaje:
Plážový volejbal: turnaj je určený pre 2-členné 
družstvá neregistrovaných hráčov ľubovoľného 
veku – Areál STARZ kúpalisko Krasňany
Minifutbal: hrá sa systémom 4 + 1 ( dvaja náhrad-
níci ) – Areál ŠK Krasňany, Pekná cesta 2/A
Záujemcovia z Krasnian, Východného a Rače sa 
môžu prihlásiť do 18.9.2009 u športového referenta 
tel: 49112472, mob.:0905418485, porvaznik@raca.sk, 
alebo OSVETA, tel: 44889319, beresova@raca.sk

Pozývame vás na 
oslavy  65. výročia SNP, 

ktoré sa uskutočnia 29.8. 2009 s nasledu-
júcim programom:
16.45 Zhromaždenie účastníkov na Det-
vianskej
16.55 Sprievod účastníkov do Parku J.M. 
Hurbana
17.00 Slávnostný akt kladenia vencov pri 
pomníku v Parku J.M.Hurbana
17.30 Slávnostný akt kladenia vencov na 
Nám. A. Hlinku
18.00 Otvorenie Osláv 65. výročia SNP  
v Amfiteátri v Knižkovej doline 
Záver Vatra


